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This is an oral history interyiew with Barbara Eisenhower-Foltz, conducted at the Dhwght D
Eisenhower Library in Abilenc, Kansas on November 30, 2006, The interviewers are fim
Leverzapf and Dennis Medina

JIM LEYERZAPE: You think vou're up 1o six hours of rape”

FORTZ  Oh sure {laughter)

LENERZAPE  And it would hulp-

FOLTZ: You wani me o say something?

LEYERZAPF Yes, please

FOLTZ: What would you like me fo say”

LEYERZAPF Tell the storv about the ice skating metaphor. 1 love that.

FOLTZ Weil, | was coming from an event, |think, And | can’t remember exactly where, but it
wazs either in —somewhere in Lancaster County or near where we lived. And this man stuck a
mike in my Face and said, “What do you have 1o say about Eisenhower, the do-nothing
president?’ And 1said, “Well | like to ice skate and the easier it looks, the beter the

professional is that's doing it.” And that completelv quieted hiny down and he left (laughter),

LEYERZAPF That's a wonderful riposte  This is November 308, 2006, The intervigw subject
is Barbara Eisenhower-Foltz. The intervicwers are museur curator Dennis Medina and archivist
Jim Leverzapf This was prefaced by a wonderful story of Barbara's about how she dealt with a
newspaper reporter who was rather negative about her father-in-law - We'll proceed now with
additional guestions and 1"} tarn it over 1o Dennis. Dennis, would vou like to ask some of

YIALES?

MEDINA Sure  As we were talking yesterclay, Bashara, we talked about vou doing an
interview in the earty eighiies with Dr. Wickman and setting the groundwork Eoe the Eisenhower

family. but it didn’1 pursue enouwh and | wani to delve into thit personsl relationship you had
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with the Fisenhowers - rather than treat them as histosical individuals but as people that you
lowved And find out more about them as peeple. So a ot of our questions are gaing to be based
on vour interactions with the Fisenhowers in those davs, and our questions are divided into
Family and, then later, into the presidential vears. One of the first questions | have: after you
miel Mamie - vou were married in 1947 — in that frst interview you mentioned that Mamie wok

vor o a5 2 pupil, to teach you some things

FOLTZ Yes

MEDINAS | was wondering what kind of things she might have been teaching vou  You also
mndicated vou had no idea of when teaching was done, because 1t just stopped. You didn’t know
if vou had done what she wanted or you were not a very good puptl (Barbara laughs)  Could you

elaborate on that”

FOLTZ Well. mavbe she™d given up (laughter). No, Tdon't know what she was teaching me |
was twenty years old and we'd moved all over the place and | wasn't a good houscheeper 1
didn 't really know much about i, or cooking. or anyihing. John and | always lived fairly close o
Mamie, so she told me what vou shouldn’t do and what you should do 1n the way of keeping a

wood house, and all her philosophy about how you make a husband happy,

MEDINA Along with making a husband happy. an article was written just as you weni inco the
White House and ane of them was, “fHow ro Be g Good Deaghiter-fo-Law ™ Do vou remember
that article™

FOLTZ: MNo. but who wrote tt? | think | remember him, Who's the author?

MEDINA 'm m sure. Jim, do vou remember”!

LEYERZAPF: You were the author.

MEDIMNA You wrote ot for a mazazine
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FOLTZ 1l be darmed 1 think somebudy wrote it for me 'm sure they did - Well it sounds

pretiy wood (lawghter)

MEDNA When you were-

FOLTZ Can vou tarn that of

MEDINA - Il ask you some questions and we can come back 1o it later

FOLTZ, Qkay

[Interruption

MEDINA When vou were [irst marmied, yvou went on a honevnoon. Where did vou go?

FOLTZ: Well, we went first 1o Williamsburg and then we 100k a trip out west and saw John's

relatives that live out here. We went to Boone, [Towa] I think, to see his aunt who has since died.

Thev all wanted to meet me and that's what we did

MEDINA: Did vou come 10 Abitene?

FOLTZ: |think we did, yes. In fact, there’s a picture

MEDINA. | have a photograph

FOLTZ: Yes. that’s il

MEDINA: [s that the tme?

FOLTZ Yes
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MEDINA | 1947

FOLTE: Yes

MEIMMA Was taken at the Eisenhower home.

FOLTZ: Yes

MEDINA We have a wonderful archives, but sometimes things are not captioned correctly,

Sl -

FOLTZ: That's at the Eisenhower home in Abilene.

MEDINAY What was vour impression of the home when you firse saw it?

FOLTZ Oh, T thought it was & mee Intle place.

MEIMNA. Did Jehn talk about his grandparents”

FOLTZ Oy, ves, his grandmother was the main topic when they talked about them. She was
very active, with having seven sons. Wow! And he was more taciturn, as [ think you know
wobody told me very much about him but -- and I'm not sure that T met himy L think she was a
widow by the time | mel her

MEDINA Yes, hedied in 1941, 1 beheve

FOLTZ: Yes, so [ didn’t really know hum st all.

MEDINA And she died in fortv-six

FOLTZ: Then formy-six must have been when we were out there No -
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MIEDI™A Y ou mean frtv-seven?

FOLTZ --1didn't mees her either

MEDINA: No

FOLTZ She was just, she was [ke's ‘angel mother ' Isn't that what Linceln said about lis? |

think o

LEYERZAPE  She had - it"s obvious in reading in his own writings -- that she had a profound

irsfluence on hint

FOLTZ Absolutely  In the Bible reading -- you talked about that, $he offered each son
something -- | don't know, maybe it was a sum of money, | can’t remember all | was told —and 1
thought it was a good idea, so 1teld my children that if they'd read the Bible through, why, they
would get a reward They could get anything they wanted | told them, and David managed 10 ge

thraugh the Ol Testament which 1 thought was the hard par --

LEYERZAPF: Itis

FOLTZ: — (laughing) but he never went on. He didn’t read the New Testament, so I didn’t have
i pay anvbody  And the girls - | think the contest was over by the time they (Taughs) were old
eriodel to read  But | guess she was just wondertul and | was always told 2l of the wonderful
things she did and how she went out garidened clear up o almost the day she died. And then |
loved 1t where someone said, during the war -- or no, nght after the war -- when lke cam to
Ahilene and the reporter asked her what did she think of her son. And she said, "Which one?” |

thouehl that was o miee. motherly thing to say (laughs) 1 knew several of them

MEDINA  On the other hand, the other grandparents in Denver, the Douds, vou knew both of

them  What were vour impressions of them?
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FOLTZ: Well Napa was really something. She plaved harmonica, vou know, And we'd all
sing in the evening Mamic could play the pano by ear. John can play by ear And there is a kot

of talent there.

LEYERFAPT Yes, thereis

FOLTZ It was wasted {laughs) because nobody did that much with it but learn all the populas
songs and hings like thar  Bul Naea liked to have a good time, she was really fun, and she was
so nice to me when 1 first met her  She made me feel very much at home. We had just come
from Europe, we landed, and we went to John's home — Fort Mever - and she was there. and
then we went down to Fort Monroe where we were going to be marricd with a stop-oft in hew
York to buy a wedding gown, [ was a really hectic penod, so it was hard 1o be nicely organized

clothes-wise and every-other-wise, and she just made us all feel like everything was wondertul

MEDRINA: And what about John Sheldon [Doud], Pupah

FOLTZ Pupah. Well. he was guite elderly,; and he was sort-of deaf, and he didn’t say much.
But he was right there with everybody else But 1 didn’t get to know him. 1 wasn't there for

terribly long

MEDRINAS In 1948 Tke retires from the mifitary and goes to Columbia University. How often

did vou sec the Eisenhowers at that point”
FOLTZ: Well, a lor, because John was going up 10 West Point 1o teach. He was in New York,
and the Carlyle Hotel was where our home was | was pregnant with David and they moved into

Mew York and we moved immediately out of the Carlvle and into their house for a shont period

MEDINA On Maorningside Drive?
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FOLTZ Yes Andithen we went up o West Point — oh, | guess we had Davvid before they

moved info their house. But we™d come down and see then. | guess our burmed move was up 1o

West Pormt because the New York was rather expensive

MEDRINA How do vou thank that Tke and Mamie accepted thewr new crvilien life?

FOLTZ: Oh, | think they just avcepted i1, they were very flexible, You kiow, the Army does

that 10 vou Probably, Mamie liked 1. She liked being settled.

MEDENA; How about life in big the big city of New York? -- Socially

FOLTZ 1don't remember anvbody trving to be socal. And when we'd go there, why, we'd
just have fun with them T remember Mamie had a chautTer — Mamie and Tke bad a chauifer -
and he'd take David and Anne out to ged them out from anderfoot (lavghs) This s at some point
when they were in ew York We'd get a little rest from them because there were 1wo or three
of them by then. So we picked up the paper one moming and there they were at Sardi's! The
chauffer bad saken them o Sardi’s (laughter)!

LEYERZAPE  Wery famous place

FOLTZ: Ut sav. And there they were. 5o we thought maybe he wasn't 2 good babysitter

{faughter) afier all

MEDINA: This is a penod of time when Iie starts meeting a lof of very influential people

Were they entertained at Mormingside Drive”

FOLTE: Some of them were.

MEDINA And what kind of events would they have”

FOLTA Danner parmies.
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MEDINA  And lots of conversation

FOLTZ  Yes. but | especially remember when Tke was called to go over to NATO, to Pans So
le had us all come over one summer We spent the whole summer in Paris, in the Versailles
And wasa’t that a wonderful thirg for him to do? We hved in the hotel where they dad, and |
have darling pictures of the kids, There was a man that had a lintke cart, ke was the gardence and
he'd give the kids rides in that - David and Anne, they were the only ooes. 1saw all the sights
and tllowed Marie Antoingtte™s path, ['d read 2 lot about her and just had a wonderful time

sightseeing all over Pans

MEDINA  We talked ahout Nanz a Iithe bit, but she alsoe lived with Mamie in the White House

We'll eventually get to the White House

FOLTZ. Oh, vou see, her husband, Pupah. died while we were at NATO. 5S¢ they lew home to

Denver. ke and | staved there in Versailles, so | was sor ot his hostess.

MEDINA: Oh,

FOLTZ And a lot of very interesting people came through, | remember that

MEDINA: tke didn’t go to the Juneral in —

FOLTZE Mo, he couldan™

MEDIMNA: He couldn'

FOLTE: Mo and — cen wou turn that off a munate?

[ fisterruption)
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FOLTY Soalot of interesting people came. and amons them was Averell Harmman - e was
unmarnied at the time and., lager, we went on a - this was much bater, thiswas in living memaory,
recently -- we went 1o Moseow with him and his wite  Hed just married his wile

VEDINA She was marnied o a Churchill, Pamela

FOLTZ Yes, that's nzht, Pameba

MEDINA: Pamela Harriman

FOLTZ: Pamela Harmiman, We all staved together in Lenin Hills. This was the gouest area for
visitors in Russia 1 was so impressed with Mrs Harmiman T was so impressed with her because
when night would come and we were son of off the hook for being enterained and shown things,
we'd all go see some of their friends. Well, we just did a Lot of things at nighi, but he dida’t - he
was very elderly and tired, and he went up to bed and she went up with him. She didn't go
arcund and be “Mrs. Harriman™ in the evening. [ was impressed with that, 1 thousht she was a
lovely person You knesw, she became the Ambassador te France in the Clinton Administration.
Andl do you know how she died”

MEDINA: She died in the swimming poal, didn’t she?

FOLTZ: Yes

WMEDINA: Exercizing,

FOLTZ: Isn't that terrible?

LEYERZAPF: Tragedy.

FOLTZ. 1 den't see how that happened, she must have had an anack of some kind
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MEDINA Yes Well, we were talking abowt Nama in the White Hoose. how she spent her iime

there, vour interzctions with her and Manue

Fn'l 'F;,: ﬁll{: Wi very '\_-11_||"|.{|_|_]¢,|_|_ .:"-;.l]-;} Wis |_'L|_i-|1_|,'_" ﬂi-l_‘li_'.rl:-.l E'II'H.I. !-:|i1l:.' ﬁllﬁ.”'ﬁ' I’j“:d in FJE“'!-"'EF. l‘l-i!dn.‘l

sha?
MEDINA' Yes

FOLTZ  But she was there, there's so much going on, and she didn't participate particalarly
She may have cone to some gfiernoon things, but her husband wis dead by then She was just

living in the comfortable White House.
MEDINA: Did they play cards a lot™ How did Manie entertain her?

FOLTZ- 1 don't think that she plaved cards. 1'm nol sure. | know we used to go to those dog
races over in Deaver == v never been 10 one of those = and they enjoyed those. But that was in
Denver | don't remember what she did. Tthink she was no very well and she went to bed early.

She enjoved the kids coming over,

MEDINA: Later on, wi'll ask vou some things about the campaign and the inaugurad, but 1'd
like 1o concentrate on life in the White House nght now, With family, how ofien did vou ge 1o

the White House?

FOLTZ Very often We were stationed in Washingion, so for all holiday dimners, of course, But
I giot very spoiled. ve never cooked a turkey (laughter) Anyway, we went there a lot, and we

went to the movies, Did vou know that they have a movie thearer there?!
MEDINA: Yes.

FOLTZ So we'd go over and have dinner with the folks and go to the movies, if they weren't

busy with their entertaining They included us — John and | - in some of the big parties | toid
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vou about the Queen Elizabeth luncheon, that was very mice. And we went to several state

dinners.

MEDINA Talk about the luncheon that voo just mentioned, because thal was a WY PrTwELLE

luncheon

FOLTZ:

There were only six of us  They were charming people. There's a movie oul, and 1 asked
somecnte how they liked i -- called P Cecen: And they said, “Well, she was so austere” |
thought you know, she wasn't austere when she was around us; she was really lovely and funny

She had a termific sense of humor and so did he - a dry wil that was really gquite enlenaining

That s all 1 remember about 1, We had this luncheor and i was fun.

MEDENA Do you think that it was more relaxed because of The's knowing the Roval Family

Frovmy elve war vears”

FOLTZ Maybe.

MEDINA- His stav at Balmoral John met the Roval Family in, | believe, 1945 or forty-six.

FOLTZ: Yes, he has some pictures of that

MEDINA Did he ever talk about that?

FOLTZ: Mot especially, no When was it, 1943 or 194067

MEDENAS Tt was fortv-six, [ believe. When they were at Balmoral.
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FOLTZ Yes. We woent o England, John and | did  What did we do” 1t's been so long Maybe
111 think of it but we didn't see the Queen. You just oo in and sign a book, and then 1F she's o
residence, why, maybe she Il pick up on your name

MEDINA Up on the second floor in the [White House| solarum -- we were tatking, when we
were i the ssseum, sbout cooking, one of lke's hobbies What kind of things did he hike o
conk up there? | have photographs of him out on the balcony barbequing

FOLTZ | don’t remember what he cooked, particularly, and 1 don’t remember him serving us g
medd | remember there was afso what we called the solariung, now at the kitchen part. Heé used
to play cards up there all the time when he got a chance. T ean remember watching this game
with some very, very fine bridge plavers, In fact, one ime he, in desperation, asked Johnand 1
1o pliy bridee with him {laughter)  And | can remember he said to me, “Why did you do thar™

And 1saud, “Well, 1 don’t know Tt just seemed like a good thing to do Uaughter)”

He said, "Barbie, vou must always have a reason for what you do in bridge "
LEYERZAPF Good answer. He had high expectations of his bridae partners, | believe.
FOLTZ: Yes he did. Well he had good pariners and —

LEYERZAPF: Al Gruenther was one of them #nd (speaking at the same time) —
FOLTZ: Yes, oh ves. Well, he wrote the (speaking At same Hime -
LEYERZAPF — and he was a world-class bridee player, | believe.

FOLTZ Yes, he wrote the Autebridae series

LEYERZAPF- Oh

FOLTZ: You know thal senes”
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LEYERZAPF 'm not familizr with it

FOLTZ  Well it was a niece of paper and wvou slipped 1 nte a Frame that bid east, west, north,
and south, and 11 owas comphcaled. | can’t remember how it worked, but vou could play brides
with voursell. He was the author. the originator. of that

LEYERZAPF M. 1 hadn't heard that story

FOLTZ: Yes, Ldidn™t realize he was that pood. And he was good

LEYERZAPF He apparently had 2 brilliant mind.

FOLTZ He did.

LEYERZAPF: | believe Eisenhower once said that he was as bright as anvbody he ever met in

kg liferime

FOLTZ: Ha was so mee, and fun, and interesting and just quick. He was very brilliant
LEYERZAPF, They were friends of Mamie and Eisenhower, and 1 believe Grace Gruenther was
a friend of Mamie. Did vou see them relate o ong another? Were vou in therr présence
together?

FOLTZ: Not especially.

LEYERZAPF Mo, okay

FOLTZ  She must have died. There would be no reason why she wouldn't be around

sovmewhere, | don’t know

LEYERZAPF Yes. she was living during the Rftzes, but | forgor -
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FOLTZ: Oh, was she?

[FYERZAPF Yes I've forgotten when Grace passed away 1t might have been in the sisties

FOLTZ 1 auess if he was there mostly on business he'd come upstairs. Then later, we knew Ins

two sons very well and they e brilliant like their father

LEYERZAPF: Richard and Donald

FOLTZ Yes. Richard was head of planned giving at West Point.

LEYERZAPF: Okay

FOLTZ. And I used o go down and talk 1o him because | was doing the same thing m

Rosemount College. He was really successful, he raised a lor of money for West Poimt
MEDINA. They're donors to the library, also.

FOLTZ  Are they?

MEDINA: Yes, and ['ve recently had Lavra Gruenther, one of the granddaughters - ['m not
sure which was ber father -~ inquiring about our inventory of the Eisenhower paintings because
mry rewister indicates they have four. but they only have three, 5o we're trying to-find oul what
happened 1o the fourth one

FOLTZ: Mavbe Don had nt

MEDINA: Possibly

FOLTE Yes: Dondied
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LEYERZAPF: Ohhe did? We hadn't beard that

FOLTZ  I'mosure he did

LEYERZAPF, Okay.

FOLTZ Bt Brigitte, his wife -- he met her over in Germany and she was o German. He had to
ael permission o marry her. She was just a litle fraulein and | remember Mrs, Gruenther was a
little tough on her (aughter), she had 1o be a general™s daughter-in-law, Anyway, she was a nice

wa
E

MEDINA Invour earbier interview with John Wickman he got a liitle confused because vou

relerred to ke as “Trad.”

FOLT#, Yes, | used io.

MEDINA And he was refermng—

FOLTZ Oh, I never called him Tke. T abwavs called him Dad.

MEDINA: But you never ealled Mmmie, “Mom™  Did she ask you 1o call her Mimi or —

FOLTF: MWimi That was what we cafled her, And that's what the bds o]l catled her s ==

MEDIN A She didn't like "grandmother” or -

FOLTZ Evidently not faughier)

MEDINA: Her family seemed 10 like mcknames.
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FOLTZ: Aot of erandmothers are called “Mind™ amnd “MNana” and things like that. Mana was
called Mana — Nana was her mother — and she was Mimi. It would have heen hard 10 call her
samie and it would have been hard to call ke “Tke ™ | feel hike that's fresh {1 don't feel that
way anyvmore: | eall kim ke, s peeple know who ['m talking about ) | thought we decided on

thit because my lather was a beloved father and he was “Daddy” and so that worked ou

MEDINA - With the birth of vour children, how active were Tre and Mamie in sore of tking care

of them

FOLTZ  Oh. very,

MEDINA® Yes

FOLTZ Yes, and they had Delores and 1 remeniber one time - Delores worked in the White
House, but on her vacation she came down to Fort Benning, Georgia and looked after us. It was
wonderful, We had all our panies that we were going to have for the year and she catered them.
She was a wonderful cook and the kids just loved her They still love her. Shelives i

Washingion, they call ber and —

MEDINA Thisis Delores Moaney who was with the Eisenhower’s for a long, loni time?

FOLTZ, Yes She married Moaney, and then he asked if she come amid work for Mamie They

sent her to Cordon Bley in New York Lo learn how ter eook, so she was a wonderful cook
MEDINA- And vou mentioned the other day that she’s just ninety?
FOLTZ: She just turned nmety. We called her up on her birthday and she was hale and hearty

She sounded just like herself. Her voice was strong, so maybe she and Ed will make # hundred

{laughter},
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MEDINA  Well, Mary s the only one of the grandchiliren that was born during the Eisenhiower

years, Lhe While House vears. Correct”

FOLTZ Yes

MEDINA: And Mary was —

FOLTZ: There Suzy, oo, | think

MEDTNA: Was Susy”

FOLTZ: Yes

MEDIMNA Because | know that Mary was baptized in the Blue Room

FOLTZ: Yes, Mimi wanted to have pictures taken and Ldidn’t. T don't know why, and 1 wish 1

had had pictures taken of the ceremany,

MEDINA: Do vou think that Mamie had a sense of history?

FOLTZ: 1 think so More than T did, probably

MEDINA. Did she enjoy being First Lady?

FOLTZ: Oh, [ think so, yes.

MEDINA  Did she ever talk abouwt the demands on her life or — 7

FOLTZ Well 1 didn’t hear her complain. We knew she had demands and what she'd do was,

she'd conserve her strength. She'd stay in bed until she bad to get up and get dressed and goto n

luncheon or something But she conducted all of her business from there, she had all her papers
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om the other side of the hed — that was her desk. sort of -- and she'd write P'm not sure she did

that so much in the White House but in Gettysbury

VIEDINA- | would think there'd be more demands on ber ar the White House
FOLTZ: Yes

MEDINA  For moming teas and things

FOLTZ Yes. but | remember better in Gettyshurg (speaking at same time}, since she’s a litthe

older:

MEDINA | did some research a couple of vears ago when [ was doing a traveling show on food
- White House dinners  And 1 found that Mamie was conversing with the chef and the chiel
ushier and, of course, they had just installed the new freezer. So she was having vegetables
brought in from the farm and Harry Darby was supplying them with steaks from Kansas City., |
saw that there were lots of organ meats in there that they were eating. [ mentioned that 1o you
the other night, because today, someone with a heart condition shouwldn 1 have that high-Eat for

cholesteral, but Tke was eating a lot of that during the time
FOLTZ: Was he really”

MEDINA- Sweet breads and—

FOLTZ: | know they liked that

MEDINA  —and kidnevs. Did they have that kind of thing when you were there - that kind ot

forevd”

FOLTZ | don't remember that 1 remember the steaks more, in Gestvsburg,  In the Whice

House, T don't remember what we ate particulariy, but 1t was good.
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MEDINA  Because | also noticed that some food would be left over and --

FOLTZ  And she'd use the leftovers and later Moaney said, “Well we're not going 10 call them

lefiovers, we'te going 1o call them plan-overs.” (laughter) He was so cute (laugnter)
MEDINA: Scunds like he had a sense of humor

FOLTZ Speaking of Moaney, vou know there was a show, Lrreepacres, 4 program on television
and we all warched and (lsughs). They had a picg for # pet and Moaney decided that we needed
a pig for a pet (laughter)  You know, pigs are smart - you can housebresk them and everything
else. So heused to ot thit pig as far as the kitchen and no further, and 1'm not sure Mamie
kriew that that was fis pet (laughter) That was when | found out how smart pigs are. They

really are.

MEDINA: We have an exhibit in the Presidential CGallery which you've not seen yet -
hopefilly, while you're here we could do that — but we talked about the Eisenhower’s watching

TV Did they sit in front of the TV with TV trays and have dinner or — like they were --

FOLTZ: They wenl out on the porch in Gettysburg, And that reminds me of another story. We
were duing that in the West Wing of the White House — is that the wing where the bedrooms

were-and evervthing like that”
MEDIMNA. Yis

FOLTZ Yes. the West Wing Ne, 0o, we weren'L eating. we always went to a table in that case.
Rut Churchill was there, And | remember e getting up — we were silting side-bv-side - and he
ot up and stood between us and he talked 1o me and he saidl, “Barbie | wish vou'd known him in
his great davs.” He was deaf and he was there with s aide who put a bib on him at dinner when
we ate. Churchill eculdn’t heat Tke say that and | thought, The is reafly sure of himselt, to stand

up in front of him and say, ~1 wish you'd koown him before when he wis —
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LEYERZAPE: His better days,

FOLTZ Yes, in his better days  Because he hardly talked, wouldn's speak

MEDINA | believe that was the period of time when Churchill had @ stroke, and was COHTINg 1

talk 10 the United States. and they weren't sure e could do it Eventually he did do

FOLTZ, Yes, that fisures. because this was in the White House and this was on the second floor
af the White House and he was probably i the Queen’s Bedroom, down the way. It was down

it the other end

MEDINA They had @ wonderful working relationship and a wonderful personal relationship.
I've noticed in correspondence — probably over two-hundred letters - that they alwavs stopped

ot the end of their letters to talk about their painting — whether they're having a problem

FOLTZ: Oh, ves.

MEDINA: Supposedly, ke had a little studio up on the second Hoor. Do you rememnber that”

FOLTZ Yes |ihink 1 do, dont think | ever went in it This was olT=limmies. This is where he

wient — and he also cooked up there,
MEDINA, Yes.

FOLTZ  The third floor was where we all staved when we came. There are some very nice
bedrooms downstairs, but this was wonderful  This wasa whole fleor, and the kids were there
and we were there, We went quite olten. And we traveled with them a lot, too the just Bked to
have us all sround. When he moved 1o Gettysburg, we moved to Getlysburg, too. These was his
bouse and here was ours down here, and the road went this wav. And he let the kids ride up and
down — he made & road to s house within the fence. and the kids rode up and down on that road

in a golf cant. They loved driving that goll can (langhs)
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LEYERZAPEF How old were the kids?

FOLTZ: It was before they were able 1o uet a driver's license, so this was really hot stutt

{langhs}

MEDINA: You mentioned vesterday, where we were talking about Secret Service while vou
were in the White House, that vou and John did not have Secret Service, but ke insisted on it for

the children. Can vou elaborate on that”

FOLTZ: Well, the Secret Service were wonderful, 'l tell you. T eever had to b hike a soceer-
moim and run my kids around to all these things that they did. The Secret Service took them |
could go along, voo, bt they had to follow us anyway in a car, | remember, then, the kids started
weiling independent and they came home -- Anne came home from school She rode her bike to
school, and on ker way home, she decided 10 take a shorteut through this woods. 5o the Secret
Service were following very slowly in & car and they stopped the car and got out and started to
follow her on foot And the lady in a house across the street thought there was something really
bad going on. She was worried about Anne so she called the police (laughter). The police came

dovwn and tried to arrest the Secret Service men (laughter)

MEBDRINA  You mentioned that they had a little nickname for them. For the Secret Serice

FOLTZ: Ch, did [7 1 can’t think of what it was

MEDRINA The diaper detail?

FOLTZ Mo, the kids didn’t say that

MEDINA: Oh, no?

FOLTZ No Yes the diaper something. | guess it was. 1think they call themselves that.
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LEYERZAPF WNo, okay

FOLTZ: They were wonderful, thaugh  They really hecame our good friends and every place
we moved  In a way they were watching us, oo, but we could go ol and not have them. And 1t
was just as well David and Julic really didn't ike ivav all — but they were n u dating made. |1
ofien think of the Bush kids. 1 wonder how they're doing with their Secret Service. Doesn't
sound Leo good; her purse was stolen the other day

LEYERSAZPE: Oh, | hadn™t heard thas

FOLTZ. Did vou hear that?

LEYERZAPF, Neo

FOLTZ  She was down in Florida and she evidently put it down somewhere and 1t was stolen

Secret Service probably took a beating on that one

MEDINA: In 1933, Mamie did a press conlerence

FOLTZ That was her first wasn'tit?

MEDINA: First and only one Do you know why she never did anather”

FOLTZ. Well T think she didn’t think she should — or didn't want to 1 don't know why, but

v know, she wasn't much mio publicity for hersell
MEIINA: She was very active tn chariiies.
FOLTZ: Yes

MEDINA: And did a lot for that
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FOLTZ. And you never heard abowt il

MEDINA No

FOLTZ She didn’t lave a — what do vou call those people who get you known? She didn'r

have ane.

MEBRENA A press sécretany”

FOLTZ Yes, a press—well, she did.

MEDINA: Well she had to (speaking at same hime)

FOLTZ No, she had Tke's if she wanted i, but she didn't do that

MEDINAS The role of the First Lady. that office, has increased n staff since that time.

FOLTZ: Oh | know. The First Lady always has to have some project | hike Mrs. Reagan was
into telling kids not to take drugs — and that kind of thing,  And Mrs, Johnson, it was Nowers and
decorating and 1) tell you, she really made a difference in Washington. Washington's beautiful
sow, Big beds of flowers in the places between the cars, Mamie didn't -- that was after her
lime — 50 her role was really, she felt, Ihe's wife and hostess. And that™s not a small job.
MEDINA In the Presidential Gaflery is — and we watched a linthe bit of it yesterday; we didn't
get through the entire thing — vour children talking about Ike and Mamic. And ene of them is
David's first recollection of his grandparents: Anne talks about Mamie always having something
toy sy athoiul every dress and every strand of haie

FOLTZ: Yes(laughs) she did

MEDINA  Did she do that 1o vou, too”
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FOLTZ Yes (lauzhter), | had 1o pass inspection  Fimally, she quit doing that and then, as 1 sad,

| had either armved or she'd just siven ap on me {lasshter)

MEDINA: Anne also 1alks about — [ think vou did see that one scgment — about grade cards,
oy Tke waould have them, David and Anne, sit and hold the grade cards in front of them and w0

oover them hne-hy-lmsa

FOLTZ Oh, the grade cards. | don't remember thal. That muast have been up st Gettysburg

MEDBINA: Yes, probably at Gettyshbure

FOLTZ: 1 don't know why he'd see those cards, but he mavbe wanted to, and may have paid

them for some of their grades.

MEDINA Oh, she doesn't mention that (laughter) But 1 was just wondering how active he

Wik,

FOLTZ Oh he was very active, yes. He just really enjoved the kids.

MEDDNA What about their photo opportumties and things” We were just trving to discuss that,
thal the children weren't in the limelicht, but there were times they had to be, Were vou opposed

fo that or —

FOLTZ Yes Tiold vou shout Khrushohey wanting them to come over to Russia | just was so
opposed to that. The Russian Ambassador would pay Tke a call praceically every other dav and
say. “You know, vou've got to bring the kids. Mr. Khrushehey wants the childeen to come ™
And then ke would say, “Now, Barbie, this weould be wonderful for them ™ But | didn’t think
kids had anv place in a state visit (aughs). Ldon't know why, They've all managed to get to
Russia semehow and see it and that's enough, they don't need 1o go 10 the Kremlin {laughs)

This was war — nol war, but the Cold War was on
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MEDRINA Yoo might mention a Few things about that visit to Gettysbursz with Khrusheches with

the chifdren

FOLTZ He told them all their sames in Bussian and Sazy didn't bave one — these’s no Russian

name for Suzv  Isn’t that strange”

MEDINA  And he spoke in English?

FOLTZ: Oh. ves. And he gave them each a little, a httle red

MEDIMNA Stm7

FOLTZ Star, | 2uess. And when we got in the car to go home | said, “Throw those away 7 |
mean, | didn't want them running around wearing red stars (laughs) and now T wish we had them
as souvenics. We're [mendly with Russiz now, except, did vou see the paper this morning”

MEDINA! Mo

FOLTZ Well they think that some B.A - British Airways -- planes had radiation on them and

they're trving to find the people that were on those Mights.

MEDINA - Oh (speaking at samie time) because of the spy—

FOLTZ: It was the spy thing.

LEYERZAPE, Might have been a connection

FOLTZ  Sowe're nod so fnendly anymore, | guess

MEDINA  Earlier, we talked about vour first visit to Abilene in 1947, nght after your marciage

You eventually came back [to the area) for Command and General Staff School in the “fifties
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FOLTZ Well we didn't uo out to be there on our horeymoon (speaking at same time)—

WIELHM A Mo, s weas farer

FOLTZ: —we just went, later, we went to the Command Schoal

LEYERZAPE: | think we looked it up and it was the "54="35 school year.

FOLTZ 1'd like to write some of these dates down  Fifty-aight through —

LEYERZAPE: "54-°55.

MEDENA. We wore talking about that coming from Kansas City — about Leavenwarth and vour

HNPressions-—

FOLTZ We lived in 8 Wherry house. The kids went to school and the Secret Service went with
them (Jaughs) The Secret Service were quite a novelty, and they were wonderful - David was in
the first grade there —snd T remember they learned this song, “1'm a Sunflower From the
Sunflower Stae ™

LEYERZAPF- (Laughter) Good.

FOLTZ Have you ever heard that song”

LEYERZAPF No, | haven't

MEDINA: No

FOLTZ ©Oh Well, this is something vou learned in school {speaking at same time).

MEDINA We'll have to Google it and find out whai —
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LEYERSAPEF Find out what the words were.

MEDINA 1 was wondering, John apparently was very busy studving for the Command School

FOLTZ: Oh, ves

MEDINA What were you doing to acoupy vour bine and the children's time?

FOLTZ. Oh, there's alwavs a lot of things to do or an Army Post . Anvway, we had this
Wherry house on — 1'm trving o remember what it was like. We had three children at that poing,
and we had one bedroom for all three of them. fohn had 1o have & studv. Thar was absolutelv

essennal, 5o we had a double — what do vou call those things, vou know, the double-bed?
MEDINA  Oh, bunk beds:

FOLTYZ: Bunk beds. And then a col  That took care of all the children. This was & small room
We also had a cat. and T remember John and 1 had gore out 10 a party and the Secret Sérvice
abways would baby-sit in the living room. They dudn't put the kids to bed or teed them dinner,
but they would come and 31t with them at night. We had a cat, and evidently the cat had kittens
thist mzht and Mr. Barton called up the dinner party and said. “What shall 1 do about this?" And
Fosaedd, “Well, just put them en the floor in a box; there’s some boxes out n the kitchen” He

sad, “Adrght, Ul carry on " And so be did - But they really were part of our lifk,

MEDINA: We think of them more owside of the howse, not inside the house participating with

the Fannily

FOLTZ Well, maybe they do thar now, but 1 pever — | don's konow whether 1o tell vou this or
net, but anyway, they used 10 say "We have not 50 muny secrets, but we have a lot of service ™
Then, when David and Julic came along, they said, we have no service and lots of secrets

{laazhtert They didn’t want to be bag carners then, and T don™t think thev are anvmore, when

we went on A trip --
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EDFOLTZ  And that's the Sccret Senace?

FOILTZ  Yes, when we went on a trp, they belped us with evervihing

MEMMNA One of the things thar we don’t have very good records about, and very few
photoaraphs except for ofTicial ones, is the holidays How were your helidays spent with the
famnly?

FOLTE  In which place?

MEDINA: Az the White House

FOLTZ You saw the picture of the last Christmas in the Wiite House?

MEDINA: Yes

FOLTZ Oh we usually went there and it was beautiful Tt was besutifully decorated and we

had a very nice Chrisimas

MEDINA: 1t wasn't overdone like they do today with trees in every room and -

FOLTZ Nao, not quite

MEDINA: == down the halls and —

FOLTZ We bad one in the West Hall, and I suppose there must have been one downstairs,

MEDINA One of the things we do not have are decorations. Did Mamie have a collection of -

FOLTZ: Wetl, 1 told vou that when Khrushchey came to visit he brought Christmas ornaments.

which | thoueht was very sirange  You know, “Godless Communism™ (laughs)
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LEYERZAPE Oh, yes,

FOLTZ. They were the most beautiful little ormaments =~ | still have them tor my tree -- and
thew were just beautilul 1 asked what they would have been used for in that time and they sad,
weil. people used them for New Year's bEve  They had Christmas trees, but they dadn’t call them
that They wsed them for New Year's Eve OF course, there were a few people that were
religions, but that was the mast 1 gof out of it Ome of the prmaments was a rocket hitting the
moon  And this was before we'd gotten there {laughs)

MEDINA. Do you still have those!

FOLTZ: Somebody must have taken that one because | don't have it anymore

MEDNA: But, did Mrs. Eisenhower have a collection of ornaments--

FOLTZ. She did, too

MEDINA: — that were family"

FOLTZ: Oh, probably, but she was given those. too, by Khrushehev. I'm sure she probably did

MEDINAS Our records in the White House appointment book indicate that in 1956, at Fon

Belvoir, you had Thanksuiving —

Newgnd Fite 1a emds; Sonnd File Th hegins,

MEDINA Talk about Thankseiviag ot vour house and then go into the birthday parties

FOLTZ. We abways went to the White House so we decided (when we lived at Fort Belvoir) to

have them out for a holiday party  She had a friend that helped us. Dick Trefrv who later had a

job at the White Homse  He put on a lavish Thanksziving feast for lhe and Mamie.
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We'd have the birthday party, and we'd have lkeand Mimi over, and we had the porch
sot up like a theater. We did the Somad of Music, and we did several other musicals The Kids

would hp-svne all the words and they'd have costumes on and —

MEDRINA How long would it take to do a rehearsal or practice 1o get --

FOLTZ The children were pretty Fast learners. Finally, David said he didn’t want to do that
anvmore and 56 he became the manager of the lights and all that kind of thing {laughs). But [
think the Eisenhowers got a big kick out of that. And then we had a pageant i the White House
one Christmas. There were three children, so we had three wise men, and then we had them
change clothes | don't know how we did all of this. but there were lots ol curtains that vou
could pull {laughs) Then we had the three kings, and then we had the Virgin Mary and the baby

and the father, Christ’s father  So that was perfect. Then John read this story out of the Bible of

the first Cheistmas and they loved thar, That was fun

MEDINA There is & photograph in the Presidential Gallery of' a birthday for David and 1 don’t

know --

FOLTZ: Oh, that was a wonderful birthday! 1 read ihat, Dale Evans an —

MEDINA. Roy Rogers

FOLTZ Rov Rogers (lapehs) were In town

LEYERZAPF: There are some photauraphs

FOLTZ %o we called them up-and asked themif they'd come to tins birthday party, Well, they

were pleased to come and they came and they played on their guitars (laughter)

MEDINA: They were singing
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FOLTZ Oh, they sana for the kids, So then we bad to have another birthday party. I remember
anse Lite - | think it might have been this party — and this little kid from 51 Stephen’s School
where David went to school, when he was leaving, he said, “1 don’t know whether 1 liked

meeting Roy Rogers or the President better™ (laughtery
LEYERZAPF Kids are so hosest

FOLTZ: Yes

MEDINA Who were the children that were invited?

FOLTYZ They were all of David's clasymates from St. Stephen’s there in Alexandria, Yirginia
Then Anne had a birthday and we invited all of her classmates and 1 can't remember what the
starring thing was. We didn’t have Roy Rogers 1 don’t think we had anvbody. They always got

& movie 45 part of the party

MEDINAT We talked sbout Khrushchey coming to the farm and | know that there were some

other dignitaries. How often did that happen? Were you involved in it?

FOLTY Oh | wasinvolved. Tke was bringing them up 1o show them his house and his Farm
and us. we were down here on the edge of the farm. And 1'd hear that helicopter and if they
hadn't told me ahead of timie, 1 knew they were coming (laughs). And he brought de Gaulle
dowrt 16 our house, teo, Hedidn’t bring Khrushchev to our house, we went up to see him. That's
when they threw away the red stars: we were driving back home. But de Gaulle came Lo our

house, | had to give him tea, and he spoke English. Now, he never speaks English
LEYERZAPE: That's interesting. Both of them could do 1t when they wanted to.
FOLTZ: Yes, they could when they wanted to. He had — | can’t remember what kel of glasses

- hut he Had very odd glasses, and Mary said to kim, “Why are you wearing those glasses™

And the children, oh dear, were so embarrassed thot their Ritle sister was asking personal



Rarbara Eisenhower-Foltz Interview. November 30, 2006 I*age 32

questions - and she said, “Why are you wearing those glasses™ Te gaidd. 1 have very bad eves
Pagr moi.” {laugier) He was so nice. and hecame w Tke's funeral and Mamie's funeral, |

behove

MEDNA. Mot to Mamie™s, unless there was something in Getrysbura or Washington But he

wasn't in Abalene.

FOLTZ, ™o, 1guess | guess he came —

MEDINA  But there is 4 famous photegraph of him -

FOLTZ: Yes

MEDINA. -- saluting

FOLTZ: By then, | could speak a httle French | conld understand his French, 1'd been taking
lessons because we were soing to Brussels, Um not a linguist, but [ could understand hom He

had such perfect pronunciation and he wasn't fast. [t was wonderful to find somebody who

could understand my French (laughs).

MEDINA: | had on exhibit for a while a tape that was done from Augusta for a - [ think they
were little clips that were put on the news at night about [ke's stay in Augosta — and there were
probably thirty minutes of them, total, They usually ran from a minute o a minute and a hail. 1

know that Mamie loved going down there.

FOLTZ. Oh, yes, she just really liked it. 1 don't know why she liked it 50 mueh. 1 guess living

in the White House all the time gets & little tiresome for some

LEYERZAPE Change of pace
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FOLTZ Yes They had “Mamic’s Caban,” and we'd go down there and stay, too, risght aroud

the time when they had Aususta Nationad, vou know_ the golt tournamenl

LEYERZAPE Masters Toumamen!

FOLTZ: Then lke woubd play with whoever won the Masters the next day Then, lazer, | would
play the goll course 111 tell you. that"s the hardest golf course and it's not made for women,

There are no female tees -- vou know, no Forward tees. We all enjoyed that place:

MEDINA- During the Nixon administration - | think we noted that you were invited 10 e

Mixon's along with Mamae, for holidays

FOLTZ: Yes. |think mavbe that was when David and Julie were engaged.

MEDINA, Probably 'sixtv-seven. “sixty-eight, somewhere around that tme.

FOLTZ: Yes.

MEDINA: Well it would have been a little later because he became president in “sixty-eight,

‘sixty-nine didn't he, ‘sixty-nine?

LEYERZAPF: He was inpugurated in “sixty-nine.

FOLTZ Yes

MEDINA. Do vou have any memories of Patand --

FOLTZ: Oh, ves They were s0 nice to Mamie, too. They d have her come down from
Gertvsburg and hive dinner and go to a show. | renvember holding ber hand during one of 1the

shows and | could feel - she said, “Just feel my heart.” And. boy ob boy, T never felt anything

like that before  She was not well and it was just fibrillating. But Pat was really sweet to her,
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and she wits a lovely lady — | thoueht — Pat. She helped me get ready tor the thineen-nations
trip. Shie eave e same poimers since she'd been dong a loo of traveling so | lalked 1o her about
i

MEDINA, The 195% tirteen-country CGoodwill Towm?

FOLTE: Yes

MEDINA  Since we're on thit subject, why don’t we talk about that. You had mentioned the

packing. How were you -

FOLTZ: The White House actually packed me.

MEDINA How were vou approached to go on the tap?

FOLTZ: Oh, lke invited us. Fohn was going and Mamie didn’'t want 1o go because she didn’t
like to fly - and it was total flying . | mean, who's aftaid in Air Foree One? 1 knew the pilot
an 5o it was a wonderful trip.

MEDENA Back then it would have been the Columbine

FOLTZ: Yes.

MEDINA Which wzsn't even & true jet.

FOLTZ ™o, nowe'd just goflen a jet

MEDINA Oh in “fiftv-nireT

FOLTZ: It wasthe first one off the --
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| EYERZAPF “Fiftv-gight or *fifty-nine, the 707 came on-line
MEDINA Okay

FOLT# 1 remember one very starthing scene on the plane. We were sitting there, we wert
going over the, now lets see, 1'm not gomi 1o remember (lavshs) — into Afighamstan, over the
Khyber Pass. That was it! IF you read any history that really gives vou a thrll to think youre

aoing over the Khyber Pass Oh, that was some trip

MEDTS A What kind of security did you have? Or was it visibie”

FOLTZ: 1don't remember any security |'m sure we had it, well, lke had it, anyway Whether

we had it or not, | don't know They probably bad an eye on us,

MEDINA: You talked about twentv-one suitcases, How was that all determined — what the

[state] Banctions were going to be?

FOLTZ: Well. we were going 1o two state dinners in every country, 5o what's thirteen and
thirteen” Three and three 18 six: twenty-six events. We decided, finally, that T could wear the

same dress twice (laushier), Evening gowns you know and -

MEEHNA: Did Mamie get involved in selecting what you were going 10 take”

FOLTY: No.lwem down and to Woodward & Lothropand bought a couple of evening gowns
They were not name dresses or anything like that, but they were very pretty. You don 1 have to
have g Dior on all the time. We started out — well, 1 suess vou know the trip — we started out in
ltaly, in the evening we walked through this long ball and vou had to remember 1o stand up
straieht and smile at evervbody The whole room was flidl of people — amd all looking 41 us

(laughs) That was the sear of the trp, in laly, and then we went 1o Turkey

MEDMNA; On thas trip U believe vou saw the Pope?
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FOLTZ: Yes We had our picture taken with lim, and 1 had my picture taken with hehru @

front of the Taj Mahal Do you know those pietares didin't == 1 don't know where they are. |

can’ lind them

VIEDHNAS | have one here

FOLTZ: Oh, do vou have that? Juhn was disappointed that | didn’t eall him. 1 think he said,

“Why didn't vou call me?” And Lsaid, "The press were telling me what to do.”" 1 usually

eooperate with them and that’s how that ended up. But, oh, we always had all of these leis

They were something! |'monot alleraic to anything, usually,
3 L 2 4

MEDINA, They were cardamom seeds probably. We have several of them in the collection

FOLTZ: Up 1o here and right into your nose and - {laughs),

MEDINA  Right, it’s the cardamum seed

FOLTZ: 1s that %?

MEDINA: And it's still -

FOLTZ: Ohl'mso glad you have that because -

MEDINA -—even fifly vears later, it still hasa scent 10 1

FOLTZ, Really? (laughs)

MEDINA  We bave them sealed in plastic containers

FOLTZ lsn't that some place . (looking at photoaraph)

b for s lowve? Yes

lsn't that unbelievable? He buile
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MEDINA. What other impressions do you have ol that tnp”
FOLTZ. Oh. Thave so many that vou don't want to hear them all (laughs)
MEDINA, No, just some highlizhts, key points.

FOLTZ: Well, T was asking last night if anybody had read The Kite Runner Do you know it’s
about Alzhanistan? [t's a wonderful book, and | remember when we went to Afuhanistan and
the king was in power. Sothe princess had all these parties for me and we dida't mix with the
men. As we went mioe the Middbe Fast, | was a passenger on the plane as far as the press was
concerned — not that way in, say. Italy and in Furope, they were very miterestad in what 1 had on.
and what 1 was doing, But as we went inte the Middle East, why, it was like | wasn't along, 1
was s#ill treated very nicely by the royal families, but it was all private. So the princess had a girl
come in and mode) & sown at this tea or luncheon she had for me. She modeled this beautifil
gold silk outfin, and she said this is the official costume of Afzhanisian and the embrondery on it
is @ hundred vears old, (Well now it's a hundred and fifiy } It had the biz bazuy pants, and they
were silk, & beautiful blue Towas a beautiful thing. And she said, "1 hope you like it.” And |
said, “Oh, T just love it 1 wore the top on a lotof cccasions. Now, | can’t fit in it as well as |
could then T liked that better than almost anything else that | was given, and [ was given a ot of

gifts along the way — which | was allowed to keep.
MEDINA: That was at a time thar you could keep them
FOLTZ: Yes

LEYERZAPE  And that was i Afghanistan”

FOLTZ: Yes Andthen when we went -

MEDENA 1s that the time you also received the lamb skins? On that erip?
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FOLTZ Yes. Didn't they come lrom Afizhanistan”
MEDINA They came from Afahamstan lrom a prince.

FOLTZ Yes. | think so This present was from her 1o me — the costume. And it was really
beautiful. 1loved it Tlove costumes

These skins were absolutely the most beautiful. In 1009 they would be about 50 years
oid 1 had them made into a beauriful jacker | have recemtly had the jacket remodeled andit'sn

beasutiful shape and U'em still wearing i
LEYERZAPF. You might as well emoy it.

FOLTZ But | had this scarf in black and all the jewelry 1o go with it The jewelry has a large
thing fike this, and it was all jeweled and it hung on — you had Lo put it on a strap o hold it And
then you had the black scarf over your head, and then there was a larye jeweled piece that wenl
down the front and it hung on the button at the top. Then there were bracelets like this and they
were all jeweled Now, when | say jeweled, | dont think they were precious stones. [ve never

had them appraised, but they came in & beautiful box and they were really spectacular

VEDINAS You might want 1o have them leoked at

FOLTZ 1think | might There's an orange stone in them that's probably a coral, but [ doa’y

knosw ==

MEDINA, Since thev were giving you gifts, were you taking gifts also”

FOLTZ: ¥Yes

MEDINA: And how were those determined?
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FOLTZ: Well (laushst of course Mamie and The helped me. because | had to have a lot of them,
and Elizabeth Arden save me suitcases  They were small and they were navy blue leather. They

were full of cosmetics and the women reallv liked them. That's what my presenl was It saunds

like notling but they were quite spectacuiar

MEDINA: That's the only state visit you were on”

FOLTZ No We bad a visit 1o the Far East. Philippines, Midway. Guadalcanal, eic. That was

with 1ke and lasted several weeks.

MEDINA Then the rest were all in the United States because the visiting head would come to

President and Wirs. Eisenhower? You'd be invited 1o the White House!!

FOLTZ Sometimes, ves. | mean depending on, it just -

MEDINA  Was it a preference thes vou didn’t want to attend most of them?

FOLTZ Oh no: we wanted to. We liked 10 do that. 'm not sure -

MEDINA Probably protocol

FOLTZ: No.,T'm just thinking, | don't know whether --

[Interruption

MEDINA: | know in 1980 and “81, Mrs: Eisenhower wanted you to write her biography, and
when you were here you had donated a series of correspondence. Flow did that project gut

started? Flow did Mamie ssk you?

FOLTZ: She wanted me to do it She would be in bed and | would come in and sit on the little
pink chair  That was the way | was going to write the book, because she always had o pink chair

beside her bed. We talked about her life in many settings. In the White Housc and —
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MEDINA S0 as far back as the White House she was asking you to do this?
FOLTZ Nao
MEDINA  No?

FOLTZ No. but | had come in in the morming. She would be in bed and she was always ina
beautiful bed jacket and all groomed for the day, but she staved off ber feet a lot. And | thowsht,
why does she do that? And how can she stand to be in bed so long? Well, she really had hear
trouble and she was not well. She had a rheumatic heart. 1 told you about the Gballations. From
then on | realized that she wasn't that well. s0 1'd come and sit on the pink chairand we'd talk
about things, Then, when she asked me to wnite the book | had a tape recorder and we'd talk

about everything, "Il have to get those tapes aul

MEDINA: Yes, because the childhood would be wonderful to know about - her growing-up

VEATS,

FOLTZ. Shewanted to talk about that & lot, too, and she wanted to talk about the fact that in the

fall they cooked potatoes at the curb in the leaves  HMave you ever heard of that?

MEDINA: Were they real potatoes?

FOLTZ They were real potatoes. They'd have a little fire there in the leaves and cook them. |
don’t know, 1]l have to get the tape oot and listen to it She bad a lot of memones like that
which she liked

MEDINA, Ard. of course. her tzagic life of her sisters dying.

FOLTY Ohves You know, she said she couldn’t stand to ever hear a dove cooing That

cemeiery was lull of these doves and they'd coo — and this reminded ber of her sisters.
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LEYERZAPF Hear that association

FOETE: Yas

MEDINA  And along with that she taiked about loky?

FOLTZ: She didnt talk abost him much. She told me about him. She didn't talk about b

much 1 think that readly hurt, and she was abways afraid of things happesing 1o people

MEDINA | know that while he was buried in Denver, originally, that on bis binhday she would

always send Nowers.

FOLTZ: Oh did she?

MEDINA: That was arranged through MNana

FOLTZ  And they were yellow weren't they!

MEDINA Yes

FOLTZ Becaase that was his favorite color — somebody’s favorite color. | think Tke sem her

flowrers oo,

VIEDINAS Well supposedly Mamic's favorite color was this—

FOLTZ: Pink

MEDINAL - pink and a green

FOLTZ You asked me if I knew where the paint samples were. No. | don't.



Barbara Eisenhower-Foliz Interview, November 30, 2006 Page 42

MEDINA, Because a ot of biographers talk ahoul that, thai she traveled with these paint

samples, but we have ne prool

FOLTZE:. Yes

MEDINA, But you don't knew 1 1t wasa Irue story o ot ?

FOLTZ: Oh, iL's true

MEDIMN A 15 frue!

FOLTZ: She had everything painted and she did have samples of the colors that she wanted.
And when | say she traveled with them, you know they moved 2 lot. Bui she plways had ber
bedroom painted that color, Now, whether she did in her-early army life or not is questionable
{laughter) becanse they moved a great deal or lived in army housing. But when she -- let’s see.
Fi Myer, | think. she had a bedroom in those colors, and then in the White House_ [ don’t know,

she was in those places long enough that it was established that that's what she ded.
MEDINA: Jim, do vou have anything? My questions are going to start eling into the White
House vears from here on and 1 wonder if we should take a break OriF you don’t have any

maore —

LEYERZAPF: Well 1 had a few guestions. During the twelve nation tour you stopped in

Pakistan, and, of course, it’s in the news a lot todiy,

FOLTZ: Yes

LEYERZAPF Do you have any memories of the Pakistan visit 1o karachi and Avyub Khan

EOLTZ Yes. | remember when we drove in, there was a eity on exch side and it had been tent

cities, so the people were living very badly and he had them all cleared out
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LEYERZAPF: Okay

FOLTZ. He had all the camels cleared out, and | wanted 1o ride on & camel —

LEYERZAPF, So you were disappointed

FOLTZ: Well. no, they finally arranged i i laughiser)

LEYERZAPF, They found one for you

FOLTZ Yes. But they couldn’t figure out why 1 wanted o do this. Then we arrived, the road
1o where we were staving was covered with oriental rugs  The cars drove over them! Tmagine!
And T satd. “1'11 take that one, 11l take that one.” Then they had the staie dinner and 1 sat on
Ayub Kahn's right — | said, “T never thought 1'd be sitting i Pakistan talking to the President
ahout birth control” (faughs). He said that the amount of people in Pakistun was ruining
evervoody’s life, so they had a program going to teach these airls how to use birth control, And
this was a very interesting subject 1 him, He was really pushing this. I don’t know whatever

happened about it, but -

LEYERZAPF: MNow this was Eiseahower or Ayub Khan who was —

FOLTZ Awvub Khan

LEYERZ APF: — was pushing the birth contral.

FOLT? Yes. | was sitting as his dinner partner and this is what we were talking about
(laughter) and | said | never thought I'd be siting in Pakistan, talking 1o the President about birth
contral. But it was a really important thing 1o him, to lower the population se that penple would

be better off Then, T think we saw some tent-pegging, a horse comes i andd the rider has a

cword of some kind and they spear something 1t was really quite impressive. We sat out ina —
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like a Football field, only it wasn't a Football field — and these horses woild come inand nde.

They catled it tent-pesuing  And they™d spear whateves il was they speared - | doa't remember

MEDINAS Soft's a demonstration?

FOLTZ: Yes There was always semething — each country, it seems 1o me - that was a

demonstration of something that they did

LEYERZAPF Any recollection of Turkey and the visit to Istanbul”

FOLTZ: Yes, we were in Turkey the first night. We did not go o Bstanbul  We were in—
LEYERZAPF: Oh, Ankara.

FOLTZ: Yes. Ankara They warned us that the smog was so thick that — you know, this was
really bad — and Ankara was down in, kind of in a cup-like depression, and we went there first,
We came into Turkey and we went there first. | don’t remember (oo well — we didn’t stay 100
long, just overnight. And as 1 say, ss we went nto the Middle East, | was not entertained
particutarly, except India. 1 was not invited to any of the state dinners, but then, finally, when we
got to Spain 1 was at Franco's dinner party on his right — 1 was his dinner partner {laughter),
LEYERZAPF, Now, that was on the way back; was that the last leg?

FOLTZ: Yes it was the lngt part of the journey

MEDINAS You mentioned the other night. Mrs, Gandhi —

FOLTE Yes

MEDINA. - Nehru's daushier That wasone of vour recollections
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FOLTZ  ©Oh. she was wonderful  Yes, 1 liked her so much and 1 was so shocked when she was
Lilled by her bodvuuirds -- those Sikhs - and T never saw that in the paper. | guess | could

Goople it coulds’t 17 11 have to do that. 'm really curios

MEDINA. Possibly, Jim knows whv. 1t was something political

LEYERZAPF Well, it was political. cthnic division within India s | remember, Much as you

have throushout South Asia and the Middle East today.

FOLTZ Yes. | told vou about her maid unpacking twenty-one suitcases and hanging up all the
clothes and putting them in the drawers and then magically they all got back the way they were?

{lauszhs).

MEDINA. Because these were packed for s purpose and this was in order.

FOLTZ: Oh ves. India. We stayed there the longest, live days, and we went down 10 Agra and
the city Fatehpur Sikri. | remembiér that place. | tried to remember all the names, Rashtrapati
Bhavan -- aren't you impressed? That's the President’s patace, and Farehpur Sikri was a place
near Asra. You just flew over it, but | thought it would have been interasting 1o go w .
Evidently, it was just a dead city. Nobody lived in it because they ran out of water and it was in
the desert 1 bit. In New Delhi there were snake charmers on the curk in places. | think a lot of

that was done to show us what they -

MEDINA For entertainment value (laughs).

FOLTZ: Yes {laughs). But vou've seen pictures of snakes coming at us —

MEDINA- Yes.

FOLTZ Whatever they were in (laughs) and -
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LEYERZAPE Return just & moment 1o Pakistan, As | remember from looking a7 the itinersry,

the plane first touched down in Peshawar Doovou remember that?

FOLTE: No, @ don't

LEYERZAPE: You don't Okay

FOLTZ Where was thal”?

LEYERZAPF Oh. it's an the horder of Pakistan and Afzhanistan and [ befieve —

FOLTZ Were we going to Afzhanistan or were we going to —

LEYERZAPF It's in Pakistan, but it's just off. just across, the border, And it rather surpnsed me
thit you stopped at perhaps an airbase there -~

FOLTZ MNaybe so.

LEYERZAPE, - just before you went on to the capital of Pakistan

FOLTZ. Yes

LEYERZ APF- | always thought there was an irony in that - in that in December of 'Filly-Nine,
the presidential party touched down in Peshawar, which was the same aie force base thar Francis
Gary Powers was flying U-2's out of

FOLTE: Yes

LEYERAAPE: 1i's the sgme base
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FOLTZ: That's why we never wenl to Russia (Jaughter)  That trip that Khrushehey was wrying
1o et the Kids 1o come. Oh, we were all set and then the U2 incident happened. That was
something, He was supposed to commit suscide. but bow can one be sure semebody will do

thizi?

LEYERZAPE: Well there were all kimds of tail-zafe - be was also supposed to detonate an

explosive that would destroy the plane. He dido't do that, either

FOLTZ: | wonder why

LEYERSAPF: | don’ know

FOLTZ, Have you ever rend anymaore about that

MEDINA- No,

LEYERZAPF: No. They cenainly were counting on it though that —

FOLTZ: Yes, they were

LEVERZAPF -- those methods would be emploved. given what was at stake And he never did

them

FOLTZ | can remember The wanted to cancel those Nights while we were there and while we

were going to be there, and Tke — and | don’t know how | — Who was the Seeretary”

LEYERZAPE: Herer?

FOLTZ: No, the C1A director,

LEYERZAPF: Oh, Allen Dulles
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FOLTZ: Allen Bulles. And he talked him out of it He said nothing will happen. He was in Lhe
White House in 1he West Hall, wiere we all sat in the living room. saying that. | heard him say
that, and then when peor John Kennedy had all that trouble — the Bay of Pigs and all thit — same
thing He hal told them that it was all right 1o go aad do thai they evidently dhdin't have air

cover And | thought veu know, what's the matter with this guy {laughter)? He's sapposed o
keep them From having all this treuble 1 don’t know whether that s recording or not, but --
LEYERZAPF. Well, it"s okay,

FOLTZ Yes. 151t okay”

LEYERZAPF. Oh yes, it okay.

MEDINA . Moving to —

FOLTZ. He'szonc

MEDINA: — Gettysburg, which they bought in the ‘filtie, She called it a renovation, but actually

she just saved one part of the house, and they added those two wings,

FOLTZ: Yes

MEDINA: How active was she in —

FOLTE: Wery.

MEDIMNA  Vervactive”

FOLTE: Yes

MEDM™A Furniture snd -
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FOLTZ: This was her first house. She had Elizabeth Draper help her with it. Now, Elizabeth

Draper was not the one that did all the hotel —

MEDIMA; That was Dorothy Draper

FOLTZ: Tht was Dorothy that did that — or was Dorothy the one that did Mamie?

SMEDINA. No Elizabeth Draper was --

FOLTZ Elizabeth was --

MEDINA: -- his second wife and she’s the one that designesd it

FOLTZ Uh-hul Lmagine, they were both interior designers and they were both marnied to Mr.
Diraper — Dr, Draper

LEYERZAPF | wasn't aware of the sisier of Dorothy (speaking at same Eme ).

MEDINA- They weren't sisters

LEYERZAPF Well, that's right, okay

FOLT/A: Yes

MEDINA: The first wife and second wife, Elizabeth Draper designed the Eisenhower Taile—

FOLTZ: Yes, she did.

MEDINA == that vou have.

FOLTZ And she also was an imterior designer for the Janet Auchincloss
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SMEDINA How did the Bisenhower Toile comeabouwt? Dhad Marmie ever talk gbout 1ha”?

FOLTZ Well. Elizabeth Daper wanted 1o make an inexpensive material for voung people, and

that s what she desizned | have some bedspreads made outof it and it really is mee.
MEDENA: Mamic had a dress made out of i

FOLTZ She did. She never wore it though

MEDINA, Yes. she did,

FOLTZ: She did?

MEDINA: [ have s photograph of it in the museum (laoghier)

FOLTZ: Oh, it was the picnic, wasn't it?

MEDINA- | don't know 1t's under a tree and it’s just Tke and Mamie together 1 don’t know

the location, bt «-
FOLTZ. Yes {laughing) You know they —
MEDINA - Well, T have the dress (speaking at same time — unintellizible)

FOLT#: — they had some chairs covered in il in their house. 1 didn’t see them when [ went in

there recently, and they also - what's that ene seross the street from the White House?
MEDINA; Blair House

FOLTZ. Blair House. Elizabeth decorated that, oo,
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MEDINA It was Elizabeth

FOLTZ: Yes and | think she used that Toile there

MEDINA . Yes, she did in the Eisenhower bedroom

FQLTZ: Oh, did she”

MEDINA: The drapes, the bedspread and all the furniture that’s covered is — | Was going o go
an - something to do about the farm. Oh, the office Tke is in the White House and has many
oifices there When e moves in ‘sixty-one to the farm, he goes to Eisenbower College for s
affice. Was there a reason why he didn’t have it at the farm”

FOLTZ Well, there's no place to have it. [ guess you could go up to the cattle barns or over to
the pig farm {laughs) and use some of those buildings, but no, he had a very nice office and he

ws very |unintellizible]

MEDINA, Mamie always had mentioned that she was tired of having all the people around, and

| got the impression that may have been why she didn’t want, that she influcnced that,

FOLTZ. | den't think there was anyplace 1o have that office in the house. | don't think of that

house as being s0 big, you know | guess it really was — 1 mean, if you'd buy one like that now
vou'd think i was pretty big - but they had that study at the back pehind the kitchen, and then

they had sor of a lntle desk as vou canme in and Marme used that someiimes.

MEDINA  She had a desk upstairs in her bedroom.

FOLTZ: Yes, which Anne has  That was sort of & fascinating desk because it curved, it was a

kidney shaped desk Tt was beautiful

MEDINA: Those are still made  That was made --
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FOLTZE: Are thev?

MEMNA: - that was made i Michizan  Ts Grand Rapids, | think the company’s name was
Star or Start. Becavse | know when that desk was removed and the Park Service ook 1L over
they were looking for someone to make one and 1 said, “you don’t have o get a replica. they still

make it.”

FOLTZ. Ah-ha Well, they did that because Anne ook hers and 1 took aver the thing that they
had repeatad, a little chest abowt tivs lngh, and it bad lots of drawers 10 it for costume jewelry,
Well, T don’t think you'd put your jewelry in there, real jewelry, because there's nowhere to lock
it. It's & wonderful Hitle chest

ERFOLTZ: 1t7s n the comer of the closet in the bedroom.

MEDINAL Sinee vou mentioned jewelry. that seems 1o'be one of my favorite subjects {laughs}

I krow Mamie had a mice collection
FOLTZ: Yes. She gave me quiteabit ofit. Mostof it's i a safe.

MEDINA She was very genercus 1o the musesm and gave us some pleces. | kpow that she

laved jewelry

FOLTZ: Um-hm

MEDRINAS And in “ninety-six [ ook these photographs thag she had documented all of her
jewelny when she moved into the White House. Was that one of her favorie things? T know she
also liked china.

FOLTZ. Let'ssee, jewelry (laughs),

MEDINAL Jewelry was the better”
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FOLTY Yes Bul | didn't see her wear that much  She always had on pearls, and they were not
real. She gave mea set of real ones and [ don’t think shie'd ever worn them, really. Tliey needed
to be worn, you know, they bike 1o be on somebody™s skin and 1'm so glad you bave that piciure
| 'wish vou eould duplicate it for me.

MEDINA: Okay

FOLTZ Bigger?

MEDINA: Dihink it's in color

FOLTZ: Yesitis.

MEDINA: I3 in National Geographic 5o we have w0 see if we can.

FOLTZ: Yes

LEYERZAPF Copyrizht issues.

MEDINA It's a copyrighted photogragh,

FOLTZ. Maybe | could write 1o them.

MEDIMNAY But we'll jee

FOLTZ, They won't even remember 1952 or 'fifiy-nine in the National Geographic, would they

{laughs)?

MEDINA It probably was published --

FOLTZ Oh, yes —
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MEDINA == in the MNational Geomraphic Magazine,

FOLTZ  "ve got the National Geographic that they — you ¢an hardly see us  See. its Nehmu and

ke and me

MEDI ™A | think there's some closer ones

LEYERZAPEF. (h, ves.

MEDINA 1 think there's some closer ones, but—

FOLTZ: Really”

MEDINA. T think they, when they get closer. the Taj Mahal is not as evident

FOLTZ. Mo, [think that's the one | had,

MEDINA- And that's probably done for the dramatic view of the Taj Mahal

FOLTZ. Ob, it really is isn" 1t?

MEDINA. Especially with the retlection on the water

FOLTE: Yes.

MEDINA . Well, thank you, and we'il take a break and then come back later ioday

FOLTZ: Okav

LEYERZAPF  This 15 the end of side two of tape one, The interview will resume on a separaie

CAsEeTED
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Sopmd File Ih eneds: Sonnd File 2a hegins

LEYERZAPFE  This 15 the interview of Barbara Eisenhower-Foltz by Dennis Medina and fim

Leyerzapl, dated November 30, 2006

MEDINA And st mention that we're discussing the article, How o Be o Good Daehier-n-
Lo that's supposed to beauthored by (laughimg) Barbara, but

FOLTZ Yes Well, | think maybe 1 talked (o somebody and they took my words and made an
article oot of it Who was it? Oh. | can’t even thank of his name, but they were friends of the
folks and be was & newspaper man. He came down to Georgna, and be wrote up stones aboul us,
and we didn't like the stories very much. They were a little on the sappy side, vou know, and
Johm just wanted him (o 2o away, but he called himself our Boswell. He was John Eisenhower's

Boswell Wasn't that fns nime?

LEYERZAPTF Yes

FOLTZ So he finally disappeared becawse we didn't have anvihing much to say to him, and we

didn't like him, but | think something hike thit could bave been written by lim

LEYERZAPE Perhaps. It wasn't Bob Donevan?

FOLTZ: Mo

LEYERZAPF Yenh, okay. someone else.

FOLTZ  They fived out on Long Island, and he had a wife and they were friends of the folks -

they claimed to be -- and | think that we had done some something with them. 1 just can’t

remember, Mavbe it come o me.
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LEYERZAPF The only ones that come to my mind that were associated, at least in the recod,
ar¢ Bob Donovan and Merrill Mueller, Red Mueller.

FOLTZ Well. how about in Manng's files?

LEYERZAPF | don't know those files that well, and there very well might have been

somebody different

FOLTZ | don't think he ever had anything to do with lke.

LEYERZAPF: Oh. okay

FONLTE | don't think a0

LEYERZAPF | don't know who thit would be

MEDINA. Mary Jane MeCatfrey probably handled that pan,

FOLTZ  Oh, I'm sure she probably remembers it

LEYERZAPF | guess she would be the person te handle that,

FOLTZ: They helped us 1 can't remember what they did T think she helped me shop before

my wedding  We disembarked in New York from Austria —

MEDINA: Mamie helped you shop?

FOLTZ: Mo It was the reporter’s wife,

MEDINA: Oh
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FOLTZ: No Mamie didn’t help me shop, but some of her friends did  She’d put me in the
hands of the writer and his wife when we returned 1o the LS from Awstria in 1947 and we also
bought the wedding gown up in New York before we went down to the Fisenhower's house.
Thev had s dinner for us — it was just the family - And Mimi always had finger bowls. And T can
remember (laughsy my sister saying “Oh, T was afrawd Rachard was going o drink the water out
of the finger bow! ™ (laughter). Then we went on down o Fort Monroe where we were stationed

and that was where the wedding ook place

MEDINA. When vou say Family that were there for the dinner, was it ke’s family or Mamie's
family”

FOLTZ WNo. | think it was just my family. | mean my mother and father and my brother and
sister and me, My other brother was in West Point - So then we went down to Forl Monroe and
had the wedding Mom and Dad didn™t even have quarters on the post 5o everybody was

helping. This was a big deal to have lke coming down to this wedding

MEDINA What kind of public reaction did Eisenhower have ot thar time as far as going out in

the public? Did people try to go up to him all the time?

FOLTZ Oh yes, | think thiey did. pretty much. They showed their adoration. | don't remember
exactly how, bur it was sort of a phenomenon, | mean, we'd pever been so looked at {laughs)
before, and then, [ guess, - Could you wirn that off and U tell you this story?

| Imterruption |

MEDINAY You had ancther story thal you were going to tell when we were down at the chapel

ihat you mentioned. | just thought of another Manmie story Do you remember what that was”

FOLTZ: Oh, | think it was the finger bowl

MEEMNA: Oh, was it the finger bowl Okay
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FOLTZ: She told me that she always set up John so that he had a finger bowl. even if they went

out and left a babysitter with fim

MEDINA. Really”

FOLTE: Yos

MEDINA She was that proper.

FOLTZ  Well, that was, } guess, very formal, but that's what they did and so Jobn knew all the
manual of the finger bowl  You Know there 15 & manual to it It comes in on a dessert plate with
a knife and o fork and they set it down. Then vou pick up the finger bowl and set it over here,
and thien you have vour dessent served  You at that and then when they take the dessen plate
awiy vou could bring this back over here and rinse off vour hands. He son of ignored i, but 1'd

never heard of such a thing

MEDINA | forgot to show vou in the library — we were talking about Mamie's hairdo and

Elizabeth Arden did some drawings —

FOLTZ. Oh, really?

MEDINA — on the hatrdo so that no matter where she would travel, someone could —

FOLTE  She coutd have it done.

MEDINA == have 1t done. So | need (o show you that,

FOLTZ: Yes, I'd like to see that

MEDINA; But how often would she get. go to the beauty shop? Of course she didn’t go o,

somebody came in to do that,
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FOLTZ: Mo, she got Delores trained to help her with her hair. She'd go oul to Maine Chance

I'hat was one thing she did in the way of beaury things

MEDINA  You were talking about shopping  How does a First Lady shop? She can’t go oul to

the stores, [ don’L think.

FOLTZ o she'd go up to the designers in New York and they'd show her their seasonal things
Models would come out and model them and she'd pick out what she wanted, She'd pay for
them though Ske would not take anything - the jewelers loan jewelry to celebretics and for
people wheo are in the news 1'm sure out in Hollywood that happens 4 lot - And she would not Tel
us borrow jewelry for big oceasions,

MEDINA. You were telling me a story the other night about “runmning things on the eagle.”
FOLTZ: Oh, yes

MEDINA Would vou say some things about that”

FOLTZ “Running it on the eagle” (laughs). 1 can’t remember where — Ed, do you remember

hearing that from Mamie”

ED FOLTZ: | learned that from you,

FOLTZ: Yes

ED FOLTZ: You told me that Mamie ased 1o say -

FOLTZ  Sheused 1o say that, ves. No, “we're not going to run it on the cagle.”

ED FOLTZ You sor of took that, and 1 thought it was good and 1 use it all the time (faughter)
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FOILTZ: She would meke sure that the wrong people didn't use the White House cars. | mean,

shie was really very sirict about that and about everything like that

MEDINA  Propriety

FOLTZ: Well, just not “runming it on the eagle.” nol taking advantage of government stuft — o

even stealing it (laughter) People do that, 1 guess.

MEDINA: Yes. 1t became a big problem, | think, for state dinners. Losing flatware and things

like that You know, now, that they're watching it much closer?

FOLTZ Well over m Belgium we had a lot of things taken when we had a big party and they
were nice people that wert invited {laughler). We finally went down to ltaly. and on a tnip when
we bought all these little boxes. and we'd set them around, they'd all disappear. Then, fimally,

we went to matches and put cur names on them — and then they'd fake those

LEYERZAPF  Placate them by miving them something less expensive.

FOLTZ Yes (laughs)

MIEDINA: | think we can move onto the White House years, the second segment that |
mentioned o you, and inlertwing so many of the stories. Bul wi're now in 1952, The comes 1o
Abilene to announce with his brothers that be's going 1o run tor the presidency, Were vou on
fhsy oot

FOLTZ o But | was living in Highland Falls, New York, Nineteen-fifty-two, John had gone

te Keorea afler a four-year tour teaching at the Military Academy. 1 spent my time in Highland

Falls, also ot the White House and at Fort Sheridan where my parents were stationed.

MEDINA. Yes, fifty-two,
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FOLTZ: ke and Mimi asked me if 1°d like to go on a campaign trip, and | thought, Oh, tha
would be fun. So 1 went down to Peck and Peck and bought myself one of those Peck and Peck
outfits — the store o longer exists: | don't think. 10 was on Fiflh Avenue. Amcl mway we wenl. 1
was by train and 11 was really eye-opening [t was 30 exhausting. We'd stop at all these litle
places and lke didn’t get exhausted He went out and gave a speech in each place, and all these
people gathered around the back of the train. 1 don't know how long il lasted, but it was quite an
expericnee. Mamie was out there with him - remeriber that cute picture where they're i their

miuht clothes™

LEYERZAPF: Yes.

FOLTZ. On the back of the train? Well, that wasn™t part of my trip, but it was it was kind of the

way it was, You know, it was something  And | thought they were so mice to ask me to .

MEDINA;, Well, prior to the announcement, [ke's in NATO. [id he consult with any of the

family that he wis going to make this decision o run?

FOLTZ: MNotwith, no, nol with—

MEDINA- With John?

FOLTZ Well, maybe with Joha, 1 don’t know, but then he got over there in Paris and he invited
s 1o come for the summer 5o we went over and staved in Yersailles in the -- | can't think of

ther nisme of the hotel.

MEDINA: Trianon

FOLTZ Trianon Palace It was @ wonderful place. The kids were there and they got a - | think
il was & Secret Serviceman's wife — came and looked after the ehildren. L got to go and look at
all the things 1 wanted 1o see in Paris while the men were pliaying golf {laughs)  1was just &

wonderful summer Imagine. 8 whole summer in Panis!
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LEYERZAPF' That would have been in 1950 or fftv-one

FOLTZ: All these people, interesting movie siars, from movie stars 10 politicians to everybody,
came over there to try to 1alk Tke into running for President And then when — I 1ol you about
Harmiman”

MEDINA Yes,

FOLTZ They were all trying to get ke to run lor President, ind so he finally did.

MEDINA  How do you think that Tke and Mamie handied the pressures ol the campaign”

FOLTZ Very well

MEDINA Daily life? Mamie mentions that she's wearing her ¢éngagement ring and her hands

et swollen from all the hand-shaking

FOLTZ Hand-shaking. ves. That was just a minor complaint. I fact, I think they enorved this
10 same extent. You know, it sets old after awhile, but they certainly weren't faking it when
they were smiling nnd -

LEYERZAPEF Thev enjoved people. didn't they?

FOLTZ. Yes, they did

LEYERZAPF: ke often said he hated politics, but | think this pan of it he might have liked,
Might have enjoyed that — meeting people,

FOLTZ: Yes (laughing) | think he did



Rarhara Eisenhower-Foltz Interview, November 30, 2006 Pape £3

MEDTNA: | thirk he said that in a press conference A reporter asked — 11 had been three years
of lke being Président — and he wanted to know how he enjoved politics, and he hesitated, He
later said that he didn't like politics in general terms, but he did like it in the terms of meeting

peophe and deciding things, but not the peneral sense of baving to do that

LEVERZAPT 1think & lot of the politics that he disliked was the politics of working with

Capitol Hill, as opposed to meeting common folk and tatking 1o them

FOLTZ: He slways wanted to close down the Congress at night fior when it was over. Who was

the head person in Congress? D you remember, Ed?

ED FOLTZ: Oh, that Tennessee guy | think (speaking at same time)

LEYERZAPE. You mean funintelligible|—

MEDINA. Sam Raybum, is that who you are thinking, Speaker of the House”

ED FOLTZ: Mo, a Senator from Tennessee, He's well known and he's still living, | read

something about him about a week ngo.

FOLT?: Gosh, he must be ancient (laughs)  Anyway, what | was going 10 say s, | remuember
b in the White House around cocktail Hime  Anyway, he called up and they had @ roarmg
conversation 1t was sort of a moment because Congress was closing, and he'd enlled up to tell
The that they were all going now and they'd see him next time they gonvened. Who was that?
LEYERZAPEF You said an elected official or—

FOLTZ: Yes, | think so.

LEYERZ APF Hecause of his —
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FOLTZ [t couldn't have been Johnson

EN FOLTZ: Baker from Tennessee (speaking at same time) wasa great —

FOLTZ. No, it wasn't Baker.

MEDINA- T would have to be someone that's the Majority Leader, or someone like that,

LEYERZAPE: Well, for six of the years it would have been Rayburm in the House and Johnson

in the Senate

FOLTZ: Johnson

LEYERZAPE The first two years (speaking ausame time), thouh it, would have been Ball —
FOLTZ You mean, President Johnson”

LEYERZADPT: - Yes, Senator Johnson  He was Senate Majority Leader although the fivst, fus
first two vears, the Republicans controlled Congress and loe Martin of Pennsylvama was
Speaker of the House and Bill Knowland of California was Senate Majority Leader. So those
were the four leaders.

FOLTZ No, it may come (o me, but | can’t — It was really nice. | got g kick oul of it
MEDINA How aboul the Convention of Hifly-two in Chicago”

FOLTZ Did wego? Yes My parents lived out there

LEYERZAPF: Oh, okay
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FOLTZ: At Fort Sheridan, Winois, We'd o n every day and waich the goings-on And, of

courae, e wor

| EYERZAPF Did you take the children with vou tor that convention week”

FOLTZ ‘They were at my parent’s house

LEYERZAPF They were there in any event.

FOLTZE: Yes

LEVERZAPE: | see from the record, you were rying 1o think of where vou were in the spring of

fifly-two, According Lo our records, you were i Highland Ealls, New York

FOLTZ: Yes

LEYERZAPF Dioes that sound nght”?

FOLTZ Yes. And the reason why was that John wenl 0 Korea and instead of going hame, we
had been stationed &t West Point for all those vears. | Felt like it was home, and even though the
personnel changed very often, & lot ol my friends, Lo, came there to Highland Falls o five while
their hushands were in Korea. We kept each gther company and. well, it was interesting, Jovhn
werl over to Korea and they decided that he was datgerous because it he ot captured why, and
his father was President. this would cause all kinds of trouble so they gave him a dog (laughter),
und they gave him a roommate, a tent mate. and the tent mate was named Hal Barber, 3 really

nifty guy

LEYERZAPE You had friends in the Highland Fails area

FOLTZ: Oh yes, well this was {speaking at same time) —
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LEYERZAPE: S0 you were comtortable there”

FOLTZ -- they were not civilians, they were all army wives that | knew. 501 was living there,
and then 1'd go and visit my parents for a manth in Fort Sheridan, and then 1'd go down to the
White House for 2 month and take the kids | remember | came upstairs one day and they were
eating dinner in the solarium and | lgoked at what they were eating and they were having cake
and i cream This was not desert, this was the main meal (laughter). | asked what in the world
are they feeding them? Lasked the man thal was serving it; | said, “What kind of a dinner is
this?” And they said, “Mrs, Eisenhower said to give those children what they wanted and not 1o

wive them stuff that they don't eal il
MEDINA: Oh, we don’t want to be wastetul

FOLTY: She didn't want to be wasteful 1t wasn't that che wanted the kids to just eat all the

things that they bove that mother wouldn't let them have {laughs).

LEYERZAPF: She wasn't trying to spail them.

FOLTZ ™o, she wasn’l, Butl | always thought that wasso funny It was just such a shock to

come up and see what they were eating (or dinner {laughs)

MEDINA: With the election, we have a lot of photographs of thit election mght with ke and
Mamie holding up their hands and the numbers balnd them, Were you there that pight when the
alection returns were done?

FOLTZ. In fiftyv-two?

MEDINA In fifly-two

FOLTZ: Yes.
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MEDINA  What kinds of things were going on?

FOLTZ: s just an unbelievable feeling, to Loy this man's been elected President of the

Uinited States  John wasn't there.

MEDIMA - He was in korea

FOLTZ Yes— | don't think T was, either | think | was watching il on television because we
went over 1o - Ed, we went over {0 Ann [Seola’s?) house. What was her name? 11 wasn t
|Secla?]; it is now? Anyway, we wenl over o her mother’s house and they were stationed there,
hor mother and father — she wasan Army bral — and watched the whole thing

MEDINA- Did you come 1o New York after that to see Ike and Mamie after he was elected?
FOLTZ: Yes

MEDINA  Because then the inaugural 15 being planned

FOLTZ Oh, now, wait a minute. Was it fiftv-six when we all went down to a hotel and

watched the election Jumntelligible]?

MEDINA: That would hnve been in Son Francisco.

FOLTZ: Oh wasit? Then this was fifty-two that I'm thinking of. We did - we watched tm

1his hotel

MEDINA: Tt would have been probably the Suder Hilton or —

FOLTZ Right in New York City.
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MEDINA  Yes, there was another hotel there that was s headguarters, andd 1 can’l cemember

the name of 1

| EYERZAPE Was it relatively casy (o gel from Highland Falls into the city”

FOLTZ: Oh ves, it isn'1 very far

LEYERZAPF ™ot that far awey.

FOLTZ: And we ot in his car — | remember this very clearly — the next moming — we'd spent
the night in the hotel — the nEXt MOMNINE WE WeFe aoing Lo Augusta so he could rest. And we pol
in the car and there were these little flags fAving, they were blue. And | said to somebody, “Wha
are those flags?” And they said, " That's the presidential fag ™ That really blew my mind  And

ther we went down to Augustaand had a vacation,

MEDINA: Did the Secret Service move inat that pontT

FOLTZ Yes. and it was something. The San Francisce Convention, | did not go o that. John
biad bought himself an airplane, just fike the Kennedy boys one-engine. | wouldn't g anywhere

with him in that

MEDINA | didn't knowy that John Hew,

FOLTZ Oh ves Hewanted to 0y oul to that convention, so he gol a fnend of ours (o go with
tim and 1 thought to myselt. well, thereare about eight children thal are going 10 be arphaned if
anything happens o that plane. But il didn't, He got out there and then Freeman Gosden, who
was o great friend of Lke's, said, “Now Bartiara, if vou o down o Catifornia. to LA we'll
show you 2 good time.” He said, "You can go o2 party and all these movie stars will be there
And who was 1 going to get tosit next w/ Oh, he's a wonderful movie star {Jaughs). 1 hadnt

thought sboul him for awhile. Anyway, P tell you in nominate. 5o 1went down and stayed in
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their house and then 1 went home on the airlines, 1 didn’t fly back with John at all. | really didn’t

think it was i good idea for the twe ofus 1o be in & one-enaing airplane {favghter)
MEDINA Mo (laughs)
LEYERZAPE No it wasn't 2 good idea (laughs)

FOLT?. Mo it wasn't, and look what happened to thil Kennedy boy | don't think John had
more hours than he did &l that pont. Later. | took some lessons so that | wouldn't be guite as
frightened — and 1 wasn't. You know, when vou get used 10 things, why helps {faughs)
Anyway, 1 went down (o Freeman's party and, oh my, 11 wiis really something  Who s that
wonderful movie star that | got 1o sit nexi 1o (lnughs)? Cary Grant Grant waschasing a young
wir| that was at the party. He didn't really have ¢yes for me {laughter), -and 1 had read in the

papet that he'd been secing a psychiatrist and had taken LSD
MEDINAS Oh

FOLTZ Well remember, psyehiatrists used to (reat people with that Then they found oul 11 was
really fun, | guess (laughter) and it Lurried into @ street drag, So | asked him about i, | said,
“\What was it like 1o take LSD?" Lthink 1 could ask him — he had authored or been interviewed
an the subject i oo Houseredping - what it was like, the experience? And he smd, “Oh, i

weas wonderful”
MEDINA: Oh

FOL'TZ So when | got home, John asked me how | liked sitting next o Cary Grant and 1 said.

“00h we had an interesting conversition abou LSD.™ And he says. “You asked himeabout that

{laughter )™

LEYERZAPT:. And you did



Barbara Eisenhower-Foltz Interview, November 30, 200606 Page 70

FOLTZ: Yes |did John thought that was verribile that 1'd ask him about it And he [Grant] fel
i Jove with this girl, and he was chasing her [uninteltigible] in the course ol the evening  He
later married her and she was his only heir. | think they had a child; P'm not sure

MEDENA P not sure about that.

LEYERZAPF  Who was his wilte at that time?

MEDINA' | have no idea. We were talking about Mamie's clothes and now we'te in the

maugural, and she starts to shop for her inaueural ball pown  Neiman Marcus offers her a gown

FOLTZ 1s this the second inauguration”

MEDINA- 1t was the pink one. Bonwit-Teflers did the second one

FOLTZ: | didn't know tha

MEDINA  They're all designed by Nettie Rasenstein. 1 don't know how that works out. but a

designer goes through a departmenl store

FOLTZ They do?

MEDINA Yes, And we know that Mamie pand for that dress — it might have been undorcul &

great deal. bul —

FOLTZ Yes. it probably was.

MEDINA: Did she advise vou of what she was wearing i —

FOLTZ: Mo, I'll tell you what | wore to the first impuguration. 1 hope | have a piciure of me n it

and 1'm sick 1 gave it away, 1didn't give it away; time passed, and | hope Ldidn™t 1ake it 1o &
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thrft shop, Bul amyway, when we were in Paris that surmmer, Mamie said, "Barbie every girl has
t have & dress made in Paris $o we're going 10 go ship for one” We went 1o Jacques Giniffe and
pot this porgeous dress. 50 | had to go back for a fitting and Mamie had 10 go somewhere, 5o

she got Perle Mesta to take me back (o the fitting because she didn’t think | had enou ph spunk 1o

{laughter) get it fivted right. And that's the dress | wore 10 the inauguration

MEDINA: What color was it?

FOLTZ: Tt was sort of a melon color. It had tiers all the way down, and 1"ve seen some recent

designs like thal by some that have stolen the idea. Tl was gOTgeous

WMEDINA You were talking nhout buying a French design, Mamie was asked early on, when
she was First Lady, about buying American and she said shie always bought American, in facl,
she bought “Jacques Pene.” In the collection that we have there is not a }C Peany piece in there.
FOLTZ: There's mot?

MEDINA Mo

FOLTZ: Well she thought that was greal — this was oul in California -- and JC Penny’s in
Culiforma. 1 think, 15 8 hitle cut above some of the ones over here, She strictly bought costume

jewelry, | thought, no dresses

LEYERZAPE: ‘That nmght make a difference

FOLTZ:. Yes (laughs). She'd buy these rings and things like that and her friends would
complement her on them and they were just “Pene’s” (laughs). She just kind of did that becasuse
- the same way she was stubbom about her angs -- & Jot of people criticized her bangs and she

wouldn't change them. She —

MEDINA  But 1 do think that we have i Jacques Criffie prece in the collection
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FOLTZ: Youdo?

MEDTNA  1'm thinking dress, | believe | remeimber seeing that pame

FOLTZ. Oh, Jacque what? Jacque Gniffe?

MEDIMNA: Goffe

FOLTZ: Oh, do you?

\AEDINA. Which is the collection that you sent cul here after Mamie’s death

FOLTZ: Yesh well that was in that back room on the ==

MEDINA: Was that a bedroom that she used as a closel?

FOLTZ Mo That was on the way into the house, but the bedrooms were »ll intact because we

didn't use them after she died,

MEDINA  During the period of time hetween the election and thi inaugural, there’s 4 little

problem going en with Mixon i the Checkers Speech.

FOLTZ, | remember watching that

MEDINA  You watched it. Did you watch i with the Eisenhowers”

FOLTZ: No, | was watching it up in Highland Falls, Now, where were they?

MEDINA  They would have been {speaking at same limej i New Work.
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FOLTZ: John was in korea

LEYERZAPT 1 think they were in Cleveland on the campaign stop.

FOLTZ Oh, is that what it was”

LEYERZAPT | think that's where Tke was. Tke and Mamie were in Cleveland on a campaign

stop on the mght of the Checkers Speech

FOLTZ: Yes

MEDINA: Did vou ever talk about that”

FOLTZ No. Wealso got a — who was the general over in Korea”

LEYERZAPE: Ridgeway”

FOLTZ: Mo, name a lew others who —

LEYERZAPF, MacArthur?

FOLTZ No, this was in Kores. He was s big generad

LEYFRZAPE Ridgeway relieved MacArthur | don't know who else was over there.

FOLTZ. Anyway, one of the generals, General Van Fleet | knew his daughter, and T think she
was stayimg in Highland Falls, and she had somehiow seen her father or talked to him. He made
some rude remarks about 1ke, and he said he couldn’t stop the war or something. They were

tatking about the Korean War and 1 was told 1o ghve the message that he was all wrong about

what he was doing over there  Evervbody laughed later and they said. “Gosh Barbara, it's a



Barbara Eisenhower-Foltz Intenaew, November 30, 2006 Page 74

good thing Tke won besause this man would have been court-martialed and kicked out of the

Army.”

LEYERZAPF: No

FOLTZ: Well, Tl have to look that one up. Anyway. she came to me when | was out mowing
the lawn and she told me aboul this and she said that her tather had gotten in touch with her and
told her to tell e that Triman was Wrong ahout what he said. 1 just can’t remember. | have a
newspaper clipping. actually, from that period where somebody that we didn’l like, some
columnisl, was saving that “over the bridge tables up in Highland Falls [1 hey e talking about —
I've got 10 2o look that up

LEYERZAPE That's an interesting story.

FOLTZ: And 1 felt like a spy or something {lughter). And who was il, who was 1? Well |

haye scrapbouks and that will tell me the whole story. especially when | see the article
MEDINA Bul the Checkers Speech wiss never 4 topic of conversation”

FOLTZ No, just among our friends We didn't say anything about it [mean, we tatked aboul
it. T thought it was a very good speech, myself  And then the papers started hammering o it and
_ David and Julie were -- they weren’t married They were mmrmed

MEDINA They were little kids.

FOLTZ: No. Not-—

MEDINA  During the Checkers Speech.

FOLTZ: | guess s¢, ves
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MEDIMNA Yes, that would have been fifty-two

FOLTZ. Fiftv-two Well when all the Nixon troulile started -

MEDINA  That started during the Watergate, in the “seventics,

LEYERZAPF Early seventics,

FOLTZ: When that started | just -- | never read anything about it.] don't know anvthing about it
hecause | said, “my daughter-in-law is Julie and 1 don't wanl to have an opimon on that subject ™
That was a sad thing,

SEDINA. Did Lke and Mamie fgel that vou had @ rode in White House activities?

FOLTZ. Mo.

MEDINA - Did vou have a function?

FOLTZ: Mo, in fact they disubused that idea IF1 got any ideas like that in my head | wias
disgbuscd {faughter). No, they theught — it was sor of like the Bushes, although Tke did take me
on il top

MEDINA. Yes,

FOLTZ | think as time passed, and Mamie didn't feel as wiod as she did in the beginning, they
had me do some things, bt mostly 1 was raising my children and | didn't have much help. |
mean help that you pad for | remember when we moved to New York City 1'd be - Watson.

What was his name”?

LEYERZAPE: Tom Watson
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FOLTY Tom Watson had a dinner party for us and it was really formal | mean he had a

Footman bahind every chair

MEDINA. Oh, dear

FOLTZ  And it was really something. Then his daughter — luter, her husband went into the

governmenl — Jane Watson, | went to o luncheon at her house and all these women, all they

valked shout were the nurses that they had for their children and | had no nurses (laughter) for

gy children

MEDINA And they weren't nannies”

FOLTZ: They were nannies,

MEDINA Oh, they were nannies.

FOLTZ Yes They talked aboutall the problems with nannies. (laughs),

MEDINA  The inaugural, when it happens, and John comes home and thera's that tea with —

FOLTZ: You mean the coffes'

MEDINA  The coffee.

FOLTZ Inthe White House.

MEDINA And Truman and Ike go in the car, and they don't talk, and historians have said it

was because Tke wias upset that Truman asked John to come home lor the nawgural

FOLTZ: | think that might be. And | think Truman was very wart. He thought he was dong

something nice and John didn't want 10 come home because he actually lost a promotion during
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that. more or less. You'd think his father would have done something about that {laughs)
becaude hewis up for promotion. 1 shouldn't say 1his because this is very technical and T don't
wanl to ke a mistake, but he was serving in a position that when you finally had served a
certain amount of Time you got an sulomatic promotion. He was & major and he woull have
hean colonal  And probably in line 1o be a genel al eventually. 1think he kind of missed out on
that [ke was very much agaimst interfering in any way i Iis career. This was done from &
loying way It wasn't that he was mean or iunoring his son. 11 was Just the wiy he was aboul

things

VEDINAS Also, the listonians have talked sboul - | think 1t was in 1947 — is that right Jim, thal

Truman offered 10 run as VI
LEYERZAPF: Forty-eight.
MEDINA: Forty-eight

FOLTZ: He offered to do what?

MEDINA, Tke apparently was al the White House and Trummn offered that he would, that

Truman. himself, would run as VP if lke would Tun for the presidency
FOLTZ  Oh, | didn’l know the VI pant

MEDINA: And he wrned it down

FOLTZ. Yes, well 1 think he would,

MEDINA . And then later Truman denied the story.

LEYERZAPE: But we have a letter
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MEDINA. Recenlly the Truman Library found 2 letter. a chary that has an entiy

FOLTZ Don't you remember how he went around saving he never was invited back 10 the
White House? Well, John sent him 1 don't know how many invitations — he was working in the
White House then —and he just didn't aecept so he was heing very petly wasn'l be?

LEYERZAPF That's interesting

MEDINA But vou do agree with the istorans on thist — pomt about Triuman and ke not

getting along very well because of that |incident] with John?

FOLTZ. Well, yes — 1 don't think that they were having words or anything, i1°s just —
MEDINA  Bul they had none (laughter)

FOLTZ: They had none, yes (laughter), 1he was a very tig-hearted, big person, you know, so he
didn’t get really very upsel over something like that, But Truman had asked him to rum as a
Democeal  And he said no, he decided he was a Republican. So Truman was angry about that
METHNA . The inaugural, we had talked a little bit about some of the activities the other day and
vou were falking about staying in the White House anid some of the activity that was going on,
wetting ready for the dinner that pight and the balls Wi've talked about your dress, and | could
not lind a photograph of the frst inaugural, but 1 did find one ol the second maugural

FOLTZ Oh, boy, that was so long ago

MEDINA: And 1 don't have it in coler

FOLTZ: Which driss is that 7 1 don't even recogmze the dress.

MEDINA  Well Mamic's was yellow, pale yellow.
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FOLTZ: Yes

MEDINA: OF course the balls are just & mass of people; there's not really much dancing going

on, i5 there!

FOLTZ No, but 1've noticed latety that the Presiden ahways dances with the First Lady

MEDINA Just & couple of littls turns,

FOLTZ Yes (laughs) | don't think The did

MEDINAC 1 den't remember

FOLTZ: Mo

MEDTNA - Did they ever dance? 1 know they would sing together at some of the partics

FOLT# Oh ves. Mamie could play the piano by ear and they always had a pane aroand

somewhere

MEDIMA - That part of their Tife — we ktow from some of the early bwgraphies that when they
were al some of the early forts they had a lot of activities at their apartments or theit housing and
they called it -

FOLTZ: Club Eisenhower.

MEDINA: Club Eisenhower.

FOLTZ: And it was like that even on the farm. Every hime there were guests or peaple were

arounid. even beiween themselves. they'd have cocktall hour, and usually there’s someone there,
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a puest of some kind  They ate dinner a1 seven. and it was over well before that, but somelimes

the person didn't stay for dinmer A lot of people would drop by

MEDINA - Just for a little cocktail dnd social hour.

FOLTZ: Nt so much out in the country, bul we wold

MEDINA, But vou were close by,

FOLTZ, Yes Theydidn't really get into the Gettysburg scene very much — Hhe was o friend of
the man that ran the hotel — but 1 did 1 got involved with the Red Cross and other things and -
the head of the Red Cross ran off with all the funds (faughter). A big embezzlement in our little
[OWIL

ED FOLTZ  Barbara has become & celebrity in Waverly because che [umintelligible] has tnps.

FOLTZ: Tripsand Tours, that's the committee I'm on

E1 FOLTZ Trips and Tours  And they asked Bacbara 1o take them up there  Barbara took

theem o -

FOLTZ, | just had s wondertul wuithe, that™s why they enjoved 11 5o much.

ED FOLTZ Now Ul walk around with her — and she's going 1o be really thmous
[unintelligible] — somebody will say, “Oh, Barbara. that trip was so good, you told the siory so

upnd” eleeters

FOLTZ Oh, | put a few little things on at the end. There's & mucrophone in the bus, They asked
e what it wais like and 1 was telling them how we used o go up there for dinner and we'd put
an shows far the folks. They enjoyed that Bup we had & 1ot of fun there  Even though it was

not the White House anymore, we all got over that and 1t was a lot of fun,
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MEOTNA  That is a big shock. 1sn'tit, when the presidency is over and --

FOLTZ Well. the bigzest shock to me was when I'd go by the White House and | knew [ can’t
drive in | mean, that was grandma’s bouse {laughter) Yo just automatically stopped when
vou came in from Alexandrie. ¥ ou were going Lo do something, you'd go through the gate, and

they"d pass you through, and you'd go on upstairs to the second floor where she was and -

ED FOLTZ: What happened when we went and saw — Mrs Bush cume down and ook us

upstairs and —

FOLTZ: Oh. yes. that was current. Well, Dick Trefry was a friend of Johs and mime and he
worked in the White House, He was head of secunty. I think -- he was a general — 5o | called
him after 1 married Ed and asked him if he could grve us B Lour, good tour. So he said yes, he
would he would arrange it all  He then he told Mrs Bush we were coming and, by golly, she
came and met us and ook us through the whole Wiite House and up to the second floor and

everywhere else  That was really nice of her  That was Mrs, Bush number one.

ED FOLTZ: Barbara

FOLTZ: Yes

LEYERFAPF; Barburm Bush

FOLT? 1've never met the other gitl, the President’s First Lady

| EYERZAPE: 1 had a couple of guestions about White House stafl you might have come 1o

know that vou might want 1o comment 0n. 1 mentioned earlier Andy Goodpaster. Aoy

observations about Andy? Were you around him much?
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EQLTY: Yes, well, he went on that thirteen-nation trip with us. He was working in the White

Heuse 81 the ume.

LEYERZAPF: Oh that's troe. He was on the np.

FOLTZ: 1 was the only girl on the wip and we sal in the Air Foree One and we'd 1alk about what
we'd seen and done, and | just thought Andy was.a veplly [ine person, and nice, and he wils
interesting

MEDINA: Ann Whitman didn't go onany of the tnps?

FOLTZ: Mot that [ know of

LEYERZAPF- She would have stayed ot the White House, Did you hive any contact with Ann

Whitman?

FOLTZ. No, is she still alive?

MEDINA: She died

FOLTZ: | think she did, ves

LEYERZAPF Not too long ago. but —

FOLTZ- Mo, 1 didn't really —

LEYERZAPF- Didn't have much contact with Ann’

FOLTZ: | suddenly got into such a volume of mail and invitations: sixty-four invitations 10

wirthday perties for my kids. We tived in Alexandria and 1 just couldn 't even answer them all and

exist and do anything else  So 1 wenl 1o Mimi and I said, you know, | really can’t — | have 1o
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have help. You have said that we chould answer every letier that comes in, so how sboud hefping

me out? And soshe did. 1 started being abie to use the help on the on the East Wing 8o they'd

help me with my correspondence. but that was preity awful il you're the least bit conscientious.

MEDINA S0 vou worked & 1ot with Mary Jane MeCalfree”

FOLTZ Mo, not Mary Jane

MEDINA: Not

FOLTZ: It was some other wirl in the office. It was o w hole office doing the First Lady's stufl’

MEDINA: | was always under the impression that Mary Jane sort of orgamzed all the --

FOLTZ Well. she was around — very much so. In fact, | heard from hier at Christmas time,

MEDINA. Any other White House staffer?

FOLTZ: That were friends of mine?

LEYERZAPF Tom Stevens?

FOLTZ | didn't know him.

LEYERZAPF- Didn't know the appointment SeCretary. didn't know Tom?

EOLTZ: No. knew who ke was, of course.

Sownd File 2a ends; Sound File 2 begins
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LEYERZAPT We are resuming an interview with Barbara Eisenhower-Foltz, The interviewers

are Dennis Meding and Jim Leyerzapf, and Barbara's husband, Ed Foltz, is wlso sittng by
MEDINA  Barbar, vesterday we were talking a little about the White House life and the stalf
W had o few people that we named. and Goodpaster was ane, and Ann Whitman, There were
some permanent staff 1n the White House, and one of them was the chief usher, whe sort of runs
the White House Do you remember Andy West?

FOLTZ: Yes Chief West

MEDINA Yes.

FOLTZ (laughs) He wrote o book, didn't he?

MEDINA- He did write 2 book.

FOLTZ: Did you read it?

MEDINA A long time ago, | don't remember very mech abowt it

FOLTZ Yes, he told about all the first ladies and their ittle odditics. He was very kind, though,
thought the world of all of them, and they really dipended on him terrifically. 1 think that is such
an odil titte, chief usher. You know, this is a home. | would think they would cither say the -
what would be the equivalent of him in a pr ivate home?

MEDINA: Oh, he would probably be like a head butler

FOLTZ: Head butler” Yes.

LERYZAPT Oh, okay, | alwiys wondered about that. | thought itan odd ttle.
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FOLTZ | think they just did not want 1o call him a butler, but that is what he was. He kept
track of evervthing

LERYERZAPF Manager. as it were?
FOLTZ:  Yes he was the manager

MEDTNA, He is a manager, because they also would record every person that entered the White

Hasese
FOLTE: Yes

MEDINA- When you came through — you were mentioning the other day that it is difficult to go

bhack 1o Washington, to go by the White House, and know you can nof goin
FOLTZ: Yes, we can't go in unbess the President and First Lady invite us

MEDINA But back then, Pennsylvama Avenue wisn't closed, Did you have & marking on your

car or did they just know you when they ope néd up the pate!

FOLTZ | don't remember any markings on the car. There may have been but they always

recognized us

MEDINA Were you driving or did you bave a chu e ™

FOLTZ: My, we drove.

VEDINA- Youdrove The White House didn't provide you with a car’

FOLTE: Mol
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MEDINA. Mo (laughter)

FOLTZ Mimi wouldn't have stood for that

LEYERZAPF That would have been “running 1t on the eagle.” wouldn't it?

FOLTZ That's ngh

LEYERZAPF: | love that expression

FOLT?. Yes. isn't that wonderful? We use to say that —

LEYERZAPF | shared that with our adommistrative officer since she controls the budget and
ethics. So I told Janet vesterday and she found it very interesting and amusing and o wonderful

LorTe

FOLTZ And. Mimi meant it! She really didn’t run it on the eagle (laughter)! | muess [some]
peopic did, you know

MEDENA. Some Biographers have, when they have written about Marmie, talk about her

pratocol - about vacuuming the carpets so there were no footprints on them 15 that really true?

FOLTZ Well. it may be, but | just den't remember it as being o big thing

MEDINA- Well, a lot of biographers make it a big thing

FOLTZ: 1 know they do

MEDINA. Yes

FOLTZ | wonder why”
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MEDINA | don't know,

FOLTZ What's wrong with doing that (faughter}!

VEDTNAS Well, [ always got the impression 1l was because shie wanted the next visitor to teel

like they were the first one (o see her or something like that,

FOLTZ Ol 1 don't know. 1don't think she thought throweh thal

MEDINA- But | don’t know it anyone looks at the loor to see if there are footprints

FOLTZ: 1 don't think so. Now, most people didn™t dlos that and so this was always noted, but |
can see if enough people came through there and there are enough footprints. 1 wouldn't look

VETY MK,

MEDINA- There also was a slory about one of the Queens coming -- andd | am not sure which

Queen it was, from whal country — but Mrs. Eisenhower had the chels serve apple brown betty
for dessert and the press got a hold of that and really lambasted her for doing that

FOLTZ. Wiy

MEDINA: | don't know, | guess they thought I wias o0 Common

FOLTZ: Too common?

MEDINA. Do you remember —

FOLTZ: We did not have a Fretch cuisine (Jaughter), we had what you'd call “real food”

(lauehter] But the chet was very good.

LEYERZAPF: Do you remember his pame?
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FOLTZ. No,1don't But, he has wrttena cookbook

LEYERZAPF  There was one named Rysavy, R-¥-8-A-V-Y_ but 1've never understond whether

he was the only one or just what his position wis

FOLTZ. Oh, U'm sure there was more than one.

MEDINA: He wrote 2 cookbook, but I'm net sure e was the chef. We will have (o check that.

LEVERZAPF: Yes, he was on staff asa chef but | am not sure he was chiet chefl
FOLTS: No-—

LEYERZAPF But he has some Tecipes i i, some of which 1 have tried.

FOLTZ Dhd they work”

LEYERZADPT: Yes.

FOLTZ Were they good?

LEYERZAPRF, Yes, they were fine,

MEDINA: Do you have any other impressions of same of the permanent staff? Back then the

curater would have been Clement Conger?

FOLTZ: 1just heard s name  Can you name Some others”

| EYERZAPF: Bill Hopkins?

FOLTZ You know, | think he was over in lke's oflice.
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LEYERZAPE: Probably, since one of his jobs wus records manager for the White House  He
was one of those who had been there for, maybe, since Wilsen Bill hiad been there for a long

time, through a lot of different admimistrabions

FOLTZ 1 useto go over to Mimi's wing which was the — what!

MEDINA: East Wing

FOLTZ: East Wing _and | knew all of the secretaries over there, but | never went over to Ike's

office umnvited {laughter)

MEDINAS Dl he use the Oval Office a fot?

FOLTZ: Oh, yes

MEDINA: Did he go 1o the Executive OItice Building more’!

FOLTZ: No. he used the Oval Office. That was hus office. And there was a Mesa there for the
neople that worked in that wing and | remember we went in there and had lunch once, but only
about once. They didn't want wives and children running around through that building, in that

part of the bulding. | don’t think

MEDINA  What do you think Mrs. Eisenhower thought about her role as First Lady?

FOLTZ: 1think she enjoved it One thing that | got a kick oot of, she thought that she should
plan the menus, So lke would decide that he was having guests, and | think one of his secretanes
or somebody would call the chet and tell ther what to serve and whai ime 1he guests were
coming Mimi didn’t like that and they had to change thal {laughs)  She was the hostess and she
wiis going to decide what they were going to eat and where and when. She was night. She really

knew evervbody's role and what they should do and how they should do it
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LEYERZAPF  She was a talented manager.

FOLTZ: She really was, and as 1 say, she really watched the monev  Thev had to pay for a good

bit of their own st

ILEYERZAPF Uh-huh

FOLTZ: Sha didn't let it be wasted ag all

MEDINA When | mentioned that | was doing some research at the White House, 1 did find
some of those billings from the accounting office, Anyt g consumed on the second floor was
always billed to the First Family --

FOLTZ: Yes.

MEDINA = antl 50 anytime they bad guests, éven though the White House chefs wore cooking

it, it was paid for.

FOLTZ: They paid for it, yes. | think that is still the way. unless somebody changed i, | mean,

changed the rule.
MEDINA. ' still that way  But | never understood how Mrs. Eisenhower transported - how
she ardered things fron the farm 1o be brought out. Was there gn operation, & farming operation

1 go along with that?

FOLTZ 1 don’l know: 1don’l. Things just sort of magically happened from my point of view

{laughter )
LEYERZAPF: Which was just fine

FOLTZ. Yes, it was fine.
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MEDINA Life on the farm — you were out at the farm mos1 of the time™

FOLTZ: Yes Well. we moved up there before they did. Because we had bought that hittle
liuse down on the lower end, We were sort of waiting for them to come and they came after
JFK s inauguration. They had a last party at the - | think it was the Sulgrave Club, | mean, they

had & luncheon afier the inauguration there Then they came up o the o,

MEDIMA During the Presidency, how often would they come and slay at the farm™ Not very

often?

FOLTZ Well, it depended. Also, Mamie liked 1o go down to Camp David and that was very
close 10 Gettysburg, We were there a lot and that was 2 wonderful place. Unseen hands would
dis (haughs) magic We would wake up in the morning sid there would be a fire 1n the fireplace
andd vour breakfast that you had ordered. But they didn't bring it too quickly, it didn’t get cold

It was jusi magc, that place

LEYERZAPF Mamie really enjoved Camp David

EOLTZ: Yes, she did, we all did.

MEDINA; Anil she enjoyed living in the White House with the servants.

FOLTZ Oh, I think so. 1 mean, why not? She had abways had servants, in one order o angther

MEDINA That Pupah [her futher, John Doud] provided (laughs)

FOLTZ: Yes Mavbe nof always, but, | think, pretty much always. Especially when they lived

in Washington, places like that, they would have a least one person

LEYERZAPE | recall an entry in Tke's diary when they were al Fort Lewis, when they First

arrived  Mamie was unhappy becsuse she couldn’t find the quality help she had had in Manila s
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Fort Lewis He made a note of that in {faughs) the diary. thar she wasa little unsetiled aboud the

quality of the available helbp:

FOLTZ She really couldn't find anybody, particularty to cook in the house. 1dent know what
<he did She didn’t complam about it — that was her business - but you could see what i good

manoger she was, and she was helping me 10 become 4 half-way pood one (laughter)

MEDINA: What was Tife like living in the White House? You'reina fish bowl and the peess 15

very interested in the First Family, Was there a total separation of the press from the family?

FOLTZ. Yes, they were over in the other wing.  They didn’t come in the White House unless
they were invited m  When you went down the siairs — it's sort of like this where we are living
now — there was a whole bevy of people 1o say good morming io, whether vou wanted to or nol,
Vou'd say “Hello, how are vou,” “Hello,” “Helle." “Hello," all the way down the stairs — not alf
the way down the stairs. You just fell like you were i a muscam of something instead of o
house. but il was a wonderful place. | was telling Ed the other day. | felr this way, you felt like
your were at the center of the universe 1n the White House because it was such an important

plage —

LEYEREAPF: You were,

FOLTZ Youwere You had that feeling, just of the magnitude of it and the things (hat were
going on_ and iU Wwias quile an interesting expencnce You didn’t feel like you were out on & farm
in Gettysburg, (aughs) that's tor sure.

MEDINA  What kind of pressures did this put on you, about your chifdren being —

FOLTZ We just —

MEDINA: photooraphs, photographs all the nme —-
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FOLT? They weren't photographed very much, We tried 1o keep them from being
photographed and fussed over T don't know, | think it worked to some extent. W just didn’l
think that that was a good idea  In fact, when Mary got christened in the White House, |
wouldn't even allow pictures of the christening. which people wanied [t would have been cole

and | am sory 1 didn't. now

LEYERZAPE But you wanled to keep life as normal for the children as -

FOLT?: Yes | didn't want them to think that everything they did was photographable. Unless

there was something bad {laughs).

MEDTRA We were watching in the Museum that segment about Anm and David. | think it was
Easter time on the South Side of the White House. You mentioned that David puts his arm

around Ann and you said somebody must have told him to do that

FOLTZ Yes Right (laughs)

MEDINA- What were they Hke as kids in the White House?

FOLTZ  That was really the first, that picture that was taken - it was on the front of
Newsweek — ol me with the two children Jahm was in Korea, That was in the very beginning

wnil we didn't do thut much after that Now, what did vou sk there a the end?

MEDINA: What was their lile like in the Whate House, David and Ann's?

FOLTZ O 1 think they had a wonderful time. Everybody made a big fuss over them. As [

told vou, Mimi told them to only give them the food that they would eat (langhter). She didn’t
want it wasted, so, they were having ice cream and all these wondertul things for dinner. You
know, it was just o fun place. There was a swimming pool there and The lired a trainer for the

kids to teach them, to mikis sure they could swim well. David got mixed up with some kind of a
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oumament, it was a city-wide thing, S, he wenl to that, but he didn’t do too well, | hadn't

realized that was going Lo happen.

LEYERZAPF Eisenhower took an interest not only in David's polf game. but also

ewimming”

FOLTZ, Oh, everything

LEYERZAPF: - any other memories you have of Dwight and hiy grandson, and sports, and

teaching him™
FOLTZ Oh, he was very interested in kids. He only had two children and then, of course, the
fatality of the oldest, but 1 think he wished he had a whole bunch of them because he really

adored my children. He alwavs was very mierested in them — short of reading them stories, |

don't think ke ever had time to do that

LEYERZAPF Were there games? Board games or card sames be would play with David and

the girls'

FOLTZ  1don’t think so. 1 don't think so:

LEYERZAPF: Okay.

FOLTZ Mo, the only game | remember him playing was bridge, with all the good bridge

players in the world. You know, the well-known ones
LEYERZAPF %o he didn't get down on lis knees and play marbles with the girls
FOLTZ Mo (laughs). e was usuatly working, but in his spare time he really enjoyed them.

We lived everywhere they lived, We were out at Fort Leavenworth and John said, “Where do

vou want 1o g0 next?’ We had some kind of choice of where to go afler Leavenworth  He saud,
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“Do vou want 1o go back 1o Washington™" | said, "Yes. let’s go get m on the fun " (laughier)
S we did. | don't knew whether that was 8 good idea or not, bul we did it anyway and enjoyed

[i8

MEDINA  Several historians have said that Tke kept his public life. his family lite separated.

Do vou think that was true?

FOLTZ: |think so. To & ceriam extent

MEDINA: Az much as he could”

FOLTZ: News people knew. They always said, “don't give amy exclusives.” Otherwise, you
can ban them from everything, As long 8% vou're nol giving this guy an exclusive, o, that 15

the way we handled it and they pretty much left us alone,

MEDINA Did he talk 10 John or you about any of the ¢rises or world situations that were

bothering im or were difficult?

FOLTZ No. | don’t think he did that as much as Nixon did. Nixon would carry on, ask us whal

we thought about this and that at the dining room able

LEYERZAPE  Oh, really”

FOLTZ Where Mamio would say, “Now, | don't want anybody to talk about work or anvithinig

elee, 1 want Hke 1o be able 10 come bome and refax and not think about "

LEYERZAPF: There was a pretty clear separation of work and family, of public and private.
Lo vou recall Eisenhower ever coming — maybe at the farm, ina situstion that was more relaxed
- mayhe he had a very frustrating day and ventmg 2 litthe bit about some senator or world

leader? Or showing frustrabon?
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FOLT? The only thing | ever remember was when the 1.2 crisis came up and John Foster
Dulles was telling him that there was no problem. He thought they should stop the Mhihis and
Foster Dulles was assuring him that everything was going (o be alright, that iF anything happened
the guy would go down and he'd take o pill and die. You know, that isn't very logcal 15 ! No
ratier what your contracl savs.

|LEYERZAPF  Pretty hard o follow through on that one.

FOLTZ Yes. | would say so Anyway, you know what happened. Then Khrushchev withdrew

his invitation for coming to Russia. 1t was really a disaster, that =2 thing

LEYERZAPF, EHisenhower was visibly frustrated at that time?

FOLTZ He was verv upset about that because he admitted 11 was his responsibility. | don't

ko

MEDINA. Yes.

LEYERZAPF: Yaes

FOLTZ But then, | remember, he owned up to it in the paper -

LEYERZAPF. Oh, yes.

MEDINA. Yes, he did.

FOLTZ --acouple days after

LEYERZAPF: Yes.
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FOLTZ: He was deciding whether 10 do that or not. Everybody was telling him not 1o, but he

did

LEYERZAPF, Do you think it was a matter of, that he knew his effectiveness was so tied up
with his integrity, that be ought not to go there, that he just ought to own up to it because that’s

what Be always stood for?

FOLTZ | don't think he thouwht it through like that. | think he just was plain honest and it

made him uncomfortable not to own up o it

LEYERZAPF Oh, okay. Just his own personzl standards.

FOLTZ: | really think so.

LEYERZAPE: It was the rght thing to do.

FOLTZ It was the right thing to doand he always did the right thing. | think. He didn’t analyze
it, particutarly: he did what he felt was the ight thing. Without any fanfare  He just did the nght
thing. He was quite & family man, really. He always had certain friends that he played bridge
with, They would come up in the evening sometime and help him relax and play some cards and

it ground and just talk. | don't know what he told them

LEYERZAPF  We have a lony oral listory with CHFf Roberts, Do you remember Chff
Robers —

FOLTZ. Oh, ves, ves (speaking at same time} -

LEYERZ APF - and Roberts said that even with his closest fricnds he pretty much stuck to that

demarcation this ts public, vou're my friends, we're gonna have fun,

FOLTYZ: He dide't discuss it
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I EYERZAPF And a lot of people in the press accused — thought that Eisenhower was overly

miluenced by those people.

FOLTZ. No.

LEYERZAPF  And in fact, It seems as though they rarely discussed public policy

FOLTZ: Oh, | don't think so.

LEYERZAPF: Me didn't want them to becaose he wanted that, that relaxation --

FOLTZ: | think they were impressed with him —-

LEYERZAPF: - that came from the camiradens

FOLTZ. - and he had the ability to put it out of ks mind temporarily

LEYERZAPF: To block &

FOLTZ His troubles. Yes

LEYERZAPF  Compartmentalize.

FOLTZ Which is a good way to be when you got that much responsibility.

LEYERZAPF: Carter couldn't

FOLTZ. Who?

| EYERZAPF Hmmy Carter, | understand, had difficulty compartmentalizing,
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FOLTZ, Oh, reallv?

L EYERZAPF  That's one of the things — if you've seen photos of Carter i 78 and then again

in 1980 — the incredible amount of aging that took place 1've heard that, ai least

FOLTZ  They all age a little bit. Even Bush s beginning 0 age. 150't he?

LEYERZAPF: I yvou can't comparimentalize, you are gming 10 wear down in 8 hurmy.

-

FOLTY, You really are because it's very Lmse,

MEDINA  What about the president™s health? You know, with lus heart attack in Colorado,
and —

FOLTZ - (speaking at samie 1ime) Yes, that was pretty bad and he recovered from thai. Then

his question was, whether he was going to ran in "76. | don’| mean T -~

MEDINAL 11's 56, "56 (speaking at same time),

FOLTZ - 56 1 think he finally, wanted to funintelligible]

MEDINA® Did he 1alk to the family about it? 1 know that he talked to Milton

FOLTZ ‘Well, | think he probably tatked to me. but T don’t think he talked it over with us
particularly. We learned what he was thinking of, but he didn’t sit us dewn and ask us about il

™o, we were part of the fun

MEDINA But John was on staff,
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FOLTZ Yes, he was on stafland U'm sure he tafked 1o him about things. He'd talk abeut things
in the famly. like —a lot of siuff was top secret anyway, You know, people used o talk about
he mied his syntax. and how he struggled to speak at some of these press conferences. But the
truth wats, he was (laughs) trying not to spill any beans, s0 (0 speak. He'd gome back and he
said, “Well | guess that held ‘em ™ e confused them. But he didn't know he was being graded
o how well be spoke and what he had 1o say

MEDINA | think someose recently has come up with that conclusion, in a biography

FOLTZ. Reall¥”

LEYERZAPF: Yes, The measure of your command of gramnar is probably vour writing  In the
early thirties, he was (he best writer In the Unied States Army  He wrote some of the speeches
for the secretary of war

FOLTZ Really?

LEYERZAPT: (loughs) Yes

FOLTZ My gosh!

LEYERZAPF He wrote very well. He had total command of the English language. So, thal

old saw that he was semi-literme, and -

FOLTZE. O | know,

LEYERZAPF- — dhidn't know how (o —

FOLTZ: Hewas doing nothing —
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LEVERZAPF Yes, how (i construct o sentence and so forth. Yes as you smd, he was evading

i~

FOLTZ  He was evading it, kind of

LEYERZAPE - and trying give them a decent answer without, finally, spelling the beans. 1

think Jim Hagerty might even mention something in an oral history about that

FOLTZ: Oh, did he?

LEYERZ APF: About how he would ofien come back after the press conference and Lo,

“Well, how did you think 1 did, Jim, did | confuse “em well enough™ Or something hke that

FOLTZ Yes. Because they were asking him really terrible questions | mean, wasn't the Cold
War going on? And, you know, “How do you like the head ol the Soviet Umoen' Theose kind ol

iuesiions

LEYERZAPF Dennis mentioned the medical problems, the heart attack in Seprember of '35
and the surgery in June of '56. From your perspective, how would you deseribe the degree of
lass of health? Compare him, in, say, the summer of "33 before the heart attack to perhnps a year

and a half later, say, Chrstmas of "56. Was there substantial impairment --

FOLTZ: | don't thisk s0.

LEYERZAPF — or did he seem still fairly vigorous”

FOLTZ: Well, not so much vigorous s just “with it™ He got very thin. and 1 think he was all
right up to the moment he died, almost. The thing that absolutely astonished me was, | came into
his roomt in the hospitat at one point and he was baving about the sexteenth heart attack. He was
alright at that moment, and having visitors, and guess who he's on the phone with® Kennedy

They wiuld call up and ask his advice 1 guess they all do that, among themselves, you know:
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“How did you handle this one™ And, [ was amazed, because # the same time Kennedy's
minions were out saying that The was terrible and alt this. "He was an old man.” 1 thought it was

so dishonest of them, then, 1o call him up and ask his advice

| EVYERZAPE | think that some place here there’s a letter from Jagkie Kennedy to ¢ither
Drwight or Mamie saying, “Don't hsten don't to the press about what you hear. Jack and 1 don't

feel that way. "

FOLTZ: Oh Well, isn't that nice”

EDINA 1 think iUs from Mrs. Kennedy — there's a three page note, a lelter, 10 tim  Because
luck Kennedy, when he was g senator, was in the hospital for back surgery And the President
wrote them a letter and Jackie Kennedy reciprocated with a note thanking him for doing that with

his schedule and everything that he had to do to take the time to wrife.

LEYERZAPF  What ' thinking abiout is an anecdot. D you remember Rusty Brown, it

Gettysburg -- the secretary, Lillian Brown?

FOLTZ, Oh, ves

[ EYERZAPF There'san oral history interview with Ms. Brown done 4 few years ago when |
visited with her. She told it as an anecdote. She thought somewhere — and we cannot tind -
somewhere there is-a letter written while Kennedy was President, [rom Jackie to the President
expressing those sentiments

FOLTZ. That's mce.

LEYERZAPE  That's right, we can't find it, That was Lillian’s memory
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FOLTZ Yes, and the press was just so anxious to — oh, remiember when The went out of office;
“Here comes vouth, and it's going to save us,” and sl this stuff Well, | don’t think it bothered

Ike 1think he was happy with himself, and what he’d done and everything, But it bothered us.

MEDINA  What was §ife like after the White House for the President, and Mrs. Eisenhower, aumd

for 2l of you'!

FOLTZ. It was nice. they would go out 1o California and he'd play golf, and Freeman Gosden
set himi up with all of these golf games, One thing that made me sad — 1 don't know whether we

chould leave this in or not — but | don’t like 1o 1alk about ether people, bul —

LEYERZAPF: You can take a look atit

FOLTZ Frank Sinatra wanted to play golf with tke, and Freeman was the holder of sl the golt
dates - all these different people who wanted to play golf with Lke out in the dessert — and b
wouldn't play with him, He would have nothing to do with Frank Sinatra because although he
wiis not & member of the Mafia, his cronies were not of Ike's ilk. And | was broken-hearted. |

was a real Frank Sinatra fan, and wanted him to entettain at the inauguration — (leughs)  But no,

they wotldn't have il

LEYERZAPE Dhid your family ever go with lke and Mamie to the desert?

FOLTZ: Oh, yes

LEYERZAPE: Imthe winter?

FOLTZ: They would bring the whole family out, the kids and me and everybody, and just have

a3 wonderful time  That was & great place, And 1 didn't play golt.

MEDINA: There has to be a level of, not depression, butl withdrawal, from nll of that high

pressure of being President — and then, al) of o sudden, there’s nothing
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FOLTY: 1 kniow there must be, but he didn't show it

MEDINA' He didn't show it?

FOLTZ Mo, nol st all He played a lot of golf and he had a lot of friends and they played
hridge | think he wrote some hooks, didn't be, rght about then?

MEDINA. Yes

FOLTZ: Thal's very cccupving.

LEYERZAPE He was writing books and a lot of articles for thie Readers " Digest. a few for [ e

Setsarclery Eventng Post. Hewas a prolific witer

MEDINA. John was working in thit office, after his presidency,

FOLTZ: | never saw him the least bit depressed or down about anything John may have, but |
never did  He wasn't faking it he just had this way of compartmentalizing things, and coming in

in the evening, and, “Well, how's evervbody?” (laughs) He was & dear man.

LEYERZAPF He was fairly busy, too, even though he was retired from (he presidency, because

the correspondence we have upstairs from those years 15 volummous,

FOLTY. Really?

LEYERZAPF: Did you know that tke, in effect, was a political twior for George Romney"

FOLTZ: Ko

LEYERZAPF That is. the governor of Michigan”
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FOLTZ. Yos, | know who he was,

LEYERZ APF He would fiv occasionally to Gettysburg -- very gquick flights — and come in and
they would discuss politics and Eisenbower would advise Romney on how to aive a speech, what
to talk about, what net 1o ik sbout --

FOLTZ Really? How fascinating

LEYERZAPF: There's correspondence in the file. This was in "63, "64, 65 -- as though he

were grooming Romney

FOLTZ Uh-hoh

LEYERZAPF: There's quite a bil about that, e was involved quite a b

FOLTZ Well we went dul to a campaign for Romney, John and | did. And he flew out 1o
Detroit 1t was in Detroit, wasn't it, that's where we were? They asked us to bring & couple with
us — friends, vou know - so that we would have a mice time. It was really quite something.
Then 1 hesrd that he couldn’t run because he hade't been born m the United States

I think he was born in an embassy, but somebody tried to say that he was not bom i the Linited
Slales

ED FOLTZ: That was Romney | remember that

FOLTZ. Was he born in an-embassy? Was his father an ambassador?

ED FOLTZ: 1t was that discussion —

FOLTZ  Mavbe he wasn'l an ambassador but he was somehow connected with the embassy
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LEYERZAPF | think they sot past that, though, in the sense it didn't block him,
FOLTZ. Yes

LEYERZAPF: He made some statements in 67 that both hurt hun as a candidate imd also sort
of estranged him from lke He made some comments about Vietnam, about being “brainwashed”
by the generals  And it's interesting to look at the Eisenhower-Romney correspondence because
whitt hiad been very personal and elaborate suddenly becomes very brief and cool: Almost from
the date of that [statement] you can see that tke was rather disillusioned - that he'd made some

of those statements
FOLTZ: Who was the general in Korea?
MEDINA. We were gomg to look that up.

LEYERZAPF: 1 forgot to look that ap, vou browght thist up. B wasn't MeArthur, 11 was General
Wan Fleet

FOLTZ | still remember his doughter coming up to me when | was mowing the fawn and telling
me that he didn’t like what Truman has said and that it was all wrong and 1o tell The, but The was
on the campagn tram so | got a hold of im on the campaign train and told lam. He was very
pleased 1o hear that  Because everybody was quisting Truman — | just can’t renrember, what was
geing on gt the time. | know Ike was runming for president at the time. And this was being used
agiinst him, this was quite a breakthroogh.

Traman was invelved, He said something about Korea that contradicted whal ke said

Van Fleet's daughter said Gen. Van Fleet was nght, Tke was nght. Truman was being political
LEYERZAPF 1'll see what 1 can find about that, at least try to write it down for you,

FOLTZ Oh, the general was General Van Fleet
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MEDINA Tke works out an agreement with the National Park Service to have the house become
i property of theirs upon his death. Did the President consult with Mrs. Eisenhower about thes”!

Was she in total agreement”

FOLTZ Yes 1don’t think she liked the idea too much but he wanted to give it to John and
John didn't want it, because he didn’t want to live in Gettysburg in a great big house that he
prabably couldn't afford to keep up. Which was logical. you know? We were living in oihes

nlaces, so they gave it to the Park,

MEDINA  When the president is in the hospilal, that tast year of his life, | think Anne gels
married at the time: She comes to the hospital in her wedding dress. because he couldn’t go 1o
the weddimg,

FOLTZ That's right

MEDINA I the video that we have, your children talk about being in the hospital with her
prandfather How did Mamie handle that™

FOLTZ, Well, she liked that, ves  She didn't want them 1o overdo it, you know, because e

watsn't very well, but —

MEDINA . And she staved in the hospital

FOLTZ: She did She was right there, she had a room right next to his, She stayed in there for
months and months. She sort of guarded the dopr because everybody wanted 1o come and see

him

MEDTNA. We have wonderful letter that he dictated a couple of duys before he died to rving

Berlin --

FOLTZ Oh, really”
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MEDINA - thanking him for the music thet he created and Tke loved

FOLTZ: Oh, ian’t that intereésting!

MEDINA  And there's one poimt: he says there 15 no need to respond to this letter.

FOLTZ: He may not have been there.

MEDINA® Yes.

FOLTZ: He didn't say that, did he?

MEDINA  No, he didn't say that but there is no need to respond. That's what | was wondering,

if he knew that he was near death

FOLTZ, He must have. It seems strange that somebody would bewriting o letter a few days

before he died. He must have been feeling batFway degent

MEDINA . Well, it was dictated.

FOLTZ: Ewven so.

LEYERZAPF. Even so. ves

FOLTZ 1s Irving Berlin stll ative?

MEDINA- No.

LEYERZAPF: No
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MEDIMNA  His children gave the letter o the musewmn

LEYERZAPF We have a small collection of lrving Berlin papers --

FOLTZ: Really?

LEYERZAPF - that they donated T think it's essentially the correspondence between lim and
Eisenhower  There might be some other material - it might be a hundred pages -- and 's Bardly
the whole corpus of Berlin®s papers, but if's interesting.

FOLTZ: Well, there was & lot of music in the house because, as 17ve said, Mamie could play
music by ear. And we always had a prano. Tn fact, they finally got & little organ, one of these —
they 're very new nowadays -- and they ‘re about this big

LEYERZAPF: Keyvboard-type organs

FOLTZ: Yes.

MEDINA  There is a grand piana in the living room of the farm, Did she play that often?
FOLTZ: 1didn't hear -- but, you Enow, they were elder when they moved m there. P'monot sure
whether she did or not, but she played the piano a [t And John has that talent, oo He can piay

by ear. So we had a lot of singing going on. All voo had (0 do was hum the tune, and they could

chord 1t

LEYERZAPF: Did they play recorded music guite a Wit? Did they like 1o listen to records,

sterea’
FOLTZ: Not especially

LEYERZAPF Not particularly
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FOLTZ: Pdon't remember that We did, but Mamie played the piano. Everybody sang around

the mano and they were sort of — | don't know what you would call it {laughs) — army songs.

LEYERZAPF: Someof the music ar the White House — Dennis showed you the White House
Social Office records. | looked at sonte of the programs for some of the special events, and | was
surprised at some of the performances they had. What comes to mind is, [Leonard| Bernstein
and the New York Philhormonic plaving the entire score of West Side Story at one dinner. You

weren 't there, were vou®

FOLTZ: No, we were probably stationed somewhere out in the boonies (laughs).

ED FOLTZ: | remember seeing him playing

FOLTE You know, when the Kennedys came 1n, you gef the feeling that she was the only one
whio had any taste at all, that Mamie had no taste. And it was just so wrong, and it was so mean
ot the press

LEYERZAPF: | don’t know what the press were paying attention to because, agnin, if you go
back 10 those social events, the famous concert viohnist, Yehudi Menuhin, was there  1F you

foek at the list, the ides that there was no culture is ludicrous,

FOLTE: [ know, it 1 ludicrous,

LEYERZAPE: Just look at the performmances and the performers who came to the White House

It' s amazimg

FOLTZ: | don't think they criticized them quite so much as they said when Jackie was doing -
she had very well-known performers come. She used a lot of imagination. She'd have dinners
down at George Washington’s home, they'd go down on the boat, and have a state dinner down

there That was very imaginative, | think.
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LEYERZAPF: | aiso found it interesting, of course, that a lot was made of the fact that it was
fobert Frost who read something at Kennedy's inauguration. He was also-at the Eisenhower
White House twice for dinner. We have thank-you notes from Frost to Fisenhower

FOLTE: Isn't that something”?

MEDINA! Since we're talking about the Kennedys -

FOLTZ (laughs) | didn’t mean to bring that up

MEDINA: -- the Kennedy Center was initially started by the Eisenhowers.

FOLTZ: | know. Bur we have the Eisenhower movie theater, up in the —

MEDINA- ({laughs) Yes, back inside 1 guess Mrs. Kennedy offered Mrs. Eisenhower co-
chairmanship of that prajoct.

FOLTZ: Ob, she did?

MEDINA- T guess mavbe that was an appeasement or spmething

FOLTZ: | don't think so

MEDINA. Muamie never mentioned it

FOLTZ: No. And 1 don't think they thought anything abowr it T think they blame the press for 2
lat of this foolishness that was said. Because T think Jackie was a nice person | think there were

people around them that may have said thingsto the prass that — 1'm thinking of that man that's

a1ill there —
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MEDINA In Washington®

FOLTZ: No. | can't think of his name  1t's not important. He writes a lot of books, and he [is]
always connected with the Kennedys | don't think for any other reason except that he did . |
think he was & pusher, though I'm not sure. | don't want to-say that unless I'm sure. | don’t
knoew much-about him but 1 will say | thought that they are probably nice people and probably
nicely motivated but a lot of people around them were power hungry and really into this
Presidency thing  And they were voung, and this was supposed 1o be giving Amenea a new life
VEDINA - Sincewe are on that trin of thought —

FOLTZ: | was horrified to find out that Bush 15 my son’s age (laughs) He's (oo young
MEDINA - talking abiout handlers and people around them, another one that comes to mind 15
James Hagerty, the press secretary who, of course, would be putting the President’s image out

What were vour impressions of James Hagerty?

FOLTZ: Weall liked him very much_ | had no apinion about how well he was doing, but we

liked him very much

MEDINAS So most of your imvolvement with staff was more social”

FOLTZ: Yes, | really wasn't mvolved in things at the White House.

LEYERZAPF  Yesterday we talked a little bit about Mary Jane McCafree.

FOLTE: Yes

LEYERZAPF Given her role, is there anything else vou want to contribute in terms of your

impressions of Mary lane or anccdotes about Mary Jane?
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FOLTZ: No, 1 don't remember very well | was going to name Mary Jean, Mary Jane - not
after her, but T just liked the name. John, be wouldn’t fet me. He didn't like it | don't know,
there are people that didn’t like her very well because she was actually protecting Mimi from

certain things

LEYERZAPF: That's a tough job

FOLTZ: Shedid s good job. And when [ got overwheimed why they helped me with my matl --
| guess | said that --

LEYERZAPF: Mary Jane had & difficult job.

FOLTZ. Oh, she did

LEYERZAPE: There's a lot of pressure in that job, 4 lot that she had to do

FOLTZ: We would sit in the evening and sian all these letters, thanking people for things. She
had dictated them earlier or else she told them what to write, and then when we were all gome she
kept right on writing 10 people and thanking them and doing all that. That was the main thing

she was doing up in Gettysburg.

MEDINA Another item that the Eisenhowers don't get credit for very much -- Mrs. Kennedy

eot a lot of credit for redecorating or restoring the White House

FOLTZ The veason they didn't get credit was because Tke wouldn't give Mamie any money

He said | ean’t go to Congress after they ve totally re-made the White House under the Trumans,
and furnished 1t {from B. Altmans, which wis the big thing). Terrible 1o furnksh it with B,
Altman's stutt — you know, Grand Rapids, Michigan. It was because he wouldn't go to
Congress. and so, you know what she did? She wanted some glass curtains up on the third flcor,
s0 she went out o Fort Myers and bought all this condemned parachute silk and had one of the
White House pirfs make curtains with that, upstairs. That was the only thing she did (laughs).
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LEYERZAPE: Always frugal

FOLTZ. lsn't that something?

MEDINA- There were two items that she worked on, which are still there. One was the China

collection

FOLTZ: Oh, really”

MEDINA A book has been published on that and she wrote the torward to it. The other is Mrs.
[Margaret Thompson) Biddle, & friend of hers that had all the vermeil.

FOLTZ Oh, the gold vermeil 1 know the second Mrs. Biddle; she’s a very good friend of
mine. The first Mrs. Biddle was living in Paris, and that's - 1 don't know how it all works with
my friend, but she married Tony Biddle. He had divorced the first one, or they had been

divorced. 1 don't know what the situation —

MEDINA How close was Mrs. Fisenhower? She must have been very close to her 10 get that

collesion”

FOLTZ, Yeu Ithink so

MEDINA- Because it's over iwo thousand pieces

FOLTZ: Really?

MEDINA And it's still in the room called the Gold Room or the Vermeil Room And look n
the White House --

ED FOLTZ: How close was [Walter] Annenberg?
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FOLTZ: 1think he wasa very good --

Sound File 2b emds; sound file 3a begins

FOLTZ: -- he was a very good man,

MEDINA: So you'd mentioned Annenberg. What about Jackie Cochran and your
lunintelligible] at the desert? How was vour stay there?

FOLTZ: Well, when we went out there she had some Christmas parties at her house. They all
seemed to like her. Tt seemed like she had a cosmetics business. We had a lot of her cosmetics, |
remember that,

MEDINA- It was Maybelline that she had founded

FOLTZ: Oh, wasit?

LEYERZAPF. | didn't know that

FOLTY: She was quite something. 1 mean, she was a plot and everything else

LEYERZAPFF: Yes, famous pilot

FOLTZ, Sortoflike my roommate in college. | had & roommate 1o college who had her own
airplane and she was taking aeronautical engineering  She just won an award at Purdue for being
the cutstanding woman engineer in the acronautics division and she was something, She could

do anything,

LEYERZAPF: lackie was very able. She succeeded at everything she tricd
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FOLTZ: Yes, and she came from a very poor background. What 1 mean by poor is, poor in
money. She made her way to be a very wealthy woman, and she married Floyd Odlum, didn’t

she?

LEYERZAPF: Yes, Floyd Odlum.

FOLTZ: Who was he?

LEYERZAPF: He was chairman of the Atlas Corporation. 1"m not sure what all their interests

were but uranium mining was one.

FOLTZ: Really?

LEYERZAPF: The story 1 heard was that, in the 19305 - *20s and *30s — that Floyd Odlum
made some very shrewd investment decisions, that, rather than being devastated by the

Depression, he actually did verv well.

FOLTZ: That's nice

LEYERZAPF:. Tdon't know the details and 1'm not even sure how reliable that is, but that’s

what I"ve heard.

FOLTZ: Well, anyway she was fun, and she had a Christmas party, 1 remember, and she had
presents for evervbody, She had Shirley Temple dolls or something wonderful for the kids, for
my girls. We just had & wonderful time at her house, She had a guest house, and | think she put
people up in there that were guests or staff of the Eisenhowers,

MEDINA® What about the Hopes, Bob and Dolores Hope? You would have seen them at the
desent

FOLTZ: Yes, they were good friends, too.
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MEDINA: And Eisenhower Hospital, named after the President. How active was the family in
that?

FOLTZ: Well, we went to one of the fund-raisers, It was a dinner, a typical fundraising dinner,
Frank Sinatra was the Master of Ceremonies and sang. 1t was a wonderful dinner. 1 think
Dolores Hope had a position in that hospital. The Hollywood bunch were really friends of theirs.
I mean, they all lived at Palm Desert in Palm Springs. Bob Hope - this isn't about Bob Hope,
but they had a very modest house in Palm Springs and they’d been going there for years, Then,
they finally decided they were going to go into this very important house. You want to tumn this
off? This has nothing to -

LEYERZAPF: No, I'm just making sure it was running (laughs). Idon't want to miss it.

FOLTZ: So, 1don't know what the house looked like. 1've been in the house, I've even spent
the night in the house, but T never got a real view of it But evidently Bob thought it looked like
the contral tower for the airplanes. And he used to make funny remarks like that about it But it
was & rice house. 1t was a mansion, you know, whereas they had been living in this very modest
little house in Palm Springs for vears, or coming there for the weekend. But they were really a

nifty couple

LEYERZAPF: You emjoyed them

FOLTZ: Yes, and 1 went out to play golf with her later. He used to come 1o Philadelphia all the
time and play golf. One time | got in one of his golf games along with her, but I'd gone out to
play golf with her. 1went out to play golf with her in California and it rained the whole time
She was having a party for me. So instead of playing golf — I didn’t know she was going 1o have
a party, and it's black tie. So wewent looking for a dress for me, and 1 was just trying to keep it
down so the price wasn't too much. 1 thought, 'l go a thousand dollars, We went to places that

were much more expensive than that. And | finadly found a dress.
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LEYERZAPF: That was Dolores Hope, Bob has passed on.

FOLTZ: Yes.

LEYERZAPF You mentioned [Bob Hope|] coming to Philadelphia. 1 think in May of "64, &
charity golf tournament was arranged, a match between Tke and Ameold Palmer, against Bob
Hope and Ray Bolger. We have some information in the files about that.

FOLTZ: Oh, that was really funny, that was in the photo at the country club, I think. Yes, and
we belonged to the club. Later, I mean. [ didn’t belong to the club at that time. Ray Bolger,
every time they"d sink a putt he'd do a cartwheel or something on the green. It was a wonderful
game. But Bob had friends in Philadelphia and he was an honorary member of Golf Mills
Country Club, which was a very nice club.

MEDINA: When the president dies, all action goes into the state funeral and lying in state for
three days in Washington.

FOLTZ He had it all planned ahead of time, he used to talk to John about it,

MEDINA: S0 John was involved in all that planning,

FOLTZ 1 think so, yes, 1don’t remember lke so much as Mamie. We were always talking to
him about her, vou know. We flew out to Abilene for that, Mamie hated to fly so much that

when it was Ike's, we came by train.

MEDINA- The sadness of the occasion, and the trip out here: there were many dinners on the
train, and people have talked about those,

FOLTZ: 1don't remember being in any dinners or anything like that, That was probably further

down on the train. Mo, it was such a sad cccasion.
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MEDINA: Mrs. Eisenhower at Union Station decides to mark the cart that the President’s body
is in with two flags. Julie recently donated one of those flags that Mamie gave her.

FOLTZ: Oh, really?

MEDINA: Do you know what made her decide to do that?

FOLTZ: Mo, She adored David and Julie. They had a grandmother and she, grandchildren,
fand there were] things that they did that 1 was unaware off But Julie will tell you about it

MEDINA: Okay, Coming to Abilene — we talked about the original site of the burial. Was
Mrs, Eisenhower in agreement with being buried here in Abilene?

FOLTZ: 1think so. Ike at first wanted to be buried in the yard or the house in Gettysburg, and
there's some kind of restrictions on thal. You can’t just bury yourself in your backyard. 1 don’t
know what it all consisted of, and finally he just gave up and decided he — I don't mean that you

were second choice.

MEDINA: Yes (laughs).

LEYERZAPF: He seriously considered Gettysburg first?

FOLTZ. Yes, his house. He had a lot of land and he was just so pleased with that farm. Well,
you know, when you've been in Army and been moving around all the time and you never
owned a house? He wanted to leave it to the kids, but it didn™t work out that way. So he's
buried here.

MEDINA: We mentioned the agreement with the Park Service about the house. According to
thal contract, Mrs, Eisenhower was 10 move out six months after the President dies. We know
she was looking for a smaller place. Were you involved —
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FOLTZ: She was supposed to move out of that house? I think she stayed on.

MEDINA; She stayed on until her death.

FOLTZ: Yes. She was thinking about going to the Distafl’ Foundation which was like the kind
of place we are, @ residential community, and Andy Goodpaster was living there — not at the
time, but just to give you an idea about what the place was like. It was a beauti ful house, and
they built apartments and so forth. At that time, in the main house the person only got one room
and that was your bedroom. Then you are supposed to come downstairs for all the dinners and
lunches and breakfasts. You eat and socialize with your friends, just like your home. Mamie just
said, “1 can't live in one room.” And she was right. So he made an offer, sort of a tentative
offer. to build her own apartment on there so she could be there. She wanied to be there, But
they wouldn't do that. They didn’t want to have a discrimination like that. I don’t know what
was the reason she was not buried there. But I think she would have been perfectly happy with
this. | think she was alive when Ike had gotten Icky's body.

LEYERZAPF: Yes: that wasin "6Z.

MEDINA: [1962 was] When the building was finished, but | think it was "66 that they brought

his remains here,

FOLTZ: Was he in a little tiny casket”

MEDINA: 1t's & small casket, ves. It's visible and the stones were removed where the floor was
cut. Those stones were in storage until the crypt was put in there.

FOLTZ: Soit's really sealed up. Well, of course, every grave is

MEDINA: Yes. The vaults are sealed, and they are under the floor there, Mrs. Eisenhower

came out here at least twice a year,
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FOLTZ: Yes.

MEDINA: Did she say anything to the family about coming out?

FOLTZ: Oh yes, we knew she was coming. We were actually living in Gettysburg at the time,
i1 our house. 50 we knew pretty much what she was doing. She came down a lot, and we went
up there a lot — during lke’s lifetime too, We lived there a long time, relatively speaking, But
John and T wanted her to come and live with us, because this was the time she was looking for a

smaller place. So we bought a house that had the room. 1 think she just stayed in her house until
she died and 1 think that was the best thing

MEDINA: She wanted her own privacy

FOLTZ: Well, it was just her house, you know?

MEDINA: And her things, Whit other things would she do during that period of tirne between
Tke's death and her death?

FOLTZ: 1 think she mostly wrote letters, She had a voluminous correspondence. She'd just
follow the routine of the day, more or less, She didn’t know anybody in Gettysburg, particularly,

and all her girlfriends that were widows who would come and stay with her, vigil with her.

MEDINA: We watched in the museum the other day, the video of Barbara Walters. Barbara
Walters interviewed her three times.

FOLTZ: 1 know.

MEDINA: And it"s the one in Mamie’s Cabin. 1 think that’s the one we were refernng to.

FOLTZ: Yes Where she asked her, “How do you feel now that your husband's dead™ — or
something like that. And there was a lot of criticism of her for that inferview.
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MEDINA: Was there a special friendship with Barbara Walters?

FOLTZ: No, I think Barbara just worked her way in.

MEDINA- Because that last one of the farm that we have a clip of, on exhibit, she asked hers

some real difficult questions and —

FOLTZ: 1t was commented on in the press, that this was cruel; poor little Mamie, to ask her
things like that right on television. She came up and did an interview with Julie, too, later, She
brought her own hair dresser and all this stuff Do you think the hair dresser did anything for
Julie? No. Not that she needed ta, but we didn't care for her too much. And they said, “Would
you rather be interviewed by Barbara Walters or " - who was the other big interviewer? |
guess it was the one we watch all the time at night — what’s his name, you know?

ED FOLTZ: Larry King?

FOLTZ: Yes. Would he be interviewing? 1 don't think he was at that time.

MEDINA. Not at that time.

FOLTZ: No.

LEYERZAPF: He had a show, but | don't think he was into interviews at that time. Hugh
Downs?

FOLTZ: 1don't know. They had 1o make a choice, and 1 suggested that they not be interviewed
by Barbara Walters, And you know she does it so sweetly,

MEDINA: And it just comes in sort of a back way, You are taken off-guard.
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FOLTZ: “Just curious; this is a nice curiosity about your life.”

MEDTNA: Well, that's what 1 was wondering about, the fishbowl life of a President and how
difficult that must be.

FOLTZ: Yes, I think it is.

LEYERZAPF: And for the family.

FOLTZ: Have you noticed the Bushes? We never hear about those twins — ever.
LEYERZAPF: No, there're not oul there; you don't hear much,

FOLTZ: It's amazing, isn'L it? You see, it's the idea, if you don’t give an interview to one
person exclusively and want to be left alone, they'll leave you alone. But limagine they
wouldn’t mind a nice story every now and then — the kids.

MEDINA: [ don't have any more questions

LEYERZAPF: No, I'm looking at my list too, and —

MEDINA: | know that when Mamie died, the funeral here was much smaller, wasn't o state
funeral, as such. You were here, and Mrs, Hope came, and President Nixon and Mrs, MNixon
were also in attendance.

FOLTZ: 1don't remember, who [unintelligible] there were. I know it was smaller,

MEDINA: The Causins were here from Washington.

FOLTZ: There were a lot of people at the funeral in Washington. But not so many here as with
lke, 1 suppose.
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MEDINA: There were fifty-thousand people here —

FOLTZ: Oh, my word.

MEDINA: — lining the streets at Ike's funeral.

FOLTZ: Really! Golly, isn’t that something? Fifty thousand.

LEYERZAPF: This little town.

WMEDINA- There were cars parked on the interstate and they had buses bringing people into

town.

FOLTZ: Really?

MEDINA: Shuttling them into this —

ED FOLTZ: Barbara, you remember we went 1o the White House to visit Bush, the first Mrs,
Bush. She showed us around [unintelligible] argument all about a bed and who slept
[unintelligible].

FOLTZ: 1don't know, she was telling us where we slept, I think, after the inauguration. We
carme into the building and Mamie had us in the Queen’s Room — John and T — and T think she
had us somewhere else, in the Lincoln bedroom or —

MEDINA. Right across the hall.

FOLTZ: You thought we were arguing?

ED FOLTZ: 1 thought you and Mrs. Bush were getting pretty —
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FOLTZ: Oh, no wonder | never heard anymore from her!

ED FOLTZ: 1was just tailing along, like I'm doing here.

FOLTZ: She was really nice. 1thought it would be nice if Ed could see the White House on one
of those private tours and so 1 called Dick Trefry, who was head of the whole thing and a friend
of ours from the army. So he fixed up a little private tour and he told Mrs. Bush about it. She
came down and took us up to the second floor and all through the White House, which was

terribly mice of her

MEDINA: Did you notice many changes in the White House?

FOLTZ: Well, you know, each one redecorates. Mamie didn’t do that because the Trumans had
just done it. And, as I say, The would not go and ask Congress for any money to do it again,

LEYERZAPF- 1t would have been difficult.

MEDINA: Well, Mrs. Eisenhower is very generous 1o the museum over the years.

FOLTZ: Oh, I know.

MEDINA- Giving some of her family materials, some of the things that she cherished. She was

certainly gencrous with your family, giving her granddaughters materials.

FOLT?Z: Yes, she did. She used to say, “What am I going to do with my things?” And 1 said,
“Mimi, you got three granddaughters.” We bad too mu ch of our own stuff that she'd given us,
that we required. You know, if ever [you] wish for stuff. be careful what you wish for, because
we were just inundated with things.
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MEDINA: There were many things that were sent for the grandchildren when you were In the
White House that they never did get.

FOLTZ: 1'm sure they didn’t

MEDINA: But they were jusi sent out here.

FQLTZ: They were toys, or —

MEDINA: Toys and wooden shoes, and —

FOLTZ: Oh, don't you know? Have they ever scen them?

MEDINA: Yes, now they have (laughs).

FOLTZ: What do they say?

MEDINA: They just laughed

FOLTZ: You didn’t tell them that Mother wouldn't let them have all that stuff?

MEDINA: No.

FOLTZ: Well, I wouldn't. We didn’t have house room for it. So 1'd just tell them to get rid of it.

MEDINA: Well, even in the White House, of course, for the record, they were allowed to give
things away, keep things that were gifts. But Lknow a lot of staff members took materials.

FOLTZ: I'm sure Mimi wanted them to. She used to have a big table up on the third floor and a
lot of these gifts were on that table, and if you saw something you liked you could 1ake it
(laughs), Now this was not done with people that they knew. But these were gifts that just came
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in [unintelligible]. Somebody sent in a beautiful needlepoint picture of their house in Gettysburg
and the work was really good on it, and Mamie was going to just get rid of it. And she said,
“Would you like this?" 1 said, “Yes.” And T have it hanging up; anybody that went to all that

work -- deserves it to be hung,

MEDINA: We get a lot of descendants that have a letter of thank-you for a gifi and are
wondering if we have them. A lot of times we don’t. But the gift unit is really pretty good about
marking what happened to1t. Sometimes it would say it went to Gettysburg, or they gave it to
vou, or they gave it to Mike Moore, or —

FOLTZ: The time | got gifts is when 1 went with Tke on that trip and we were allowed to keep
what we got. 1fit was given to me, [ got to keep it IF it was given to John, it had to go into the
State Department warehouse. And then we got some of it back after John was no longer in the

Army. | wonder if they still do that, I think they do. I don’t think they allow gifts at all

MEDINA: No, now it becomes federal property. And the State Department still does have

auctions.
FOLTZ: Auctions?
MEDINA: They have auctions. They sell a lot of material.

FOLTZ: Oh, 1don't think that’s right. 1 think they ought to do like they did, you know, keep it
until the person is out of office.

MEDINA: And the President can buy materials, They have to have a fair market value, and
then [the President] buys it.

FOLTZ: Can’t buy what?
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MEDINA: If he gets a gift, and he does want to have it, he can have it appraised and then he
buys it.

FOLTZ: Oh

MEDINA: So there are some ways around it, but you would still have 1o buy it.

FOLTZ: 1betit’s expensive.

MEDINA: 1 think we are sort of ending, Do you have any other impressions that you want Lo

put on for the record?

FOLTZ: Ican't think of any. Just a wonderful time, and as I say, lke took us on a lot of trips.

I remember he took us on a vacation when he was going on to Puerto Rico. And then up to
Newport — they’d go to Newport in the summer — and they'd bring us up there, the whole

family. Out to Palm Springs. So we had a really good time. And their friends were friends that -
- they were our friends, too. We had sort of a gang, and they were intimate friends, and we knew
them all. But policy — what was going on in the world — was never discussed. Just that one
time 1 heard anything about that Gary Powers thing. And I thought, “He's Secretary of State” —
and he goofed with Kennedy, too, remember? Why did they keep having him?

LEYERZAPF: Oh, you are speaking of Allen Dulles?

FOLTZ: Yes. 1didn"t think he was too good. But that was just my opinion and nobody else

seemed 1o have that opinion.

MEDINA: Well, thank you very much

LEYEZAPF: Thank you.



Barbara Eisenhower-Foltz Interview, November 30, 2006 Page 129

FOLT?Z: You're welcome. You'rewelcome, It's been fun. It's fun to talk abowt vourself for a
couple of hours (laughs).

[TAPE ENDS]
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